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W niedzielê wybierzemy
radnych, burmistrzów
i wójtów

Sk¹d starosta ma
adresy, ¿e pisze
imienne proœby
o poparcie
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Gazeta Powiatowa

To tytu³owe pytanie kierujê do
szefa gryfickiej Prokuratury
Krzysztofa Mejny i jego zastêpcy
prokuratora Bogdana Folwar-
skiego, w zwi¹zku z wykorzysty-
waniem pieniêdzy publicznych w
kampanii wyborczej oraz faktu
wykorzystania w tej kampanii
danych osobowych petentów Po-
wiatowego Urzêdu Pracy, przez
starostê Kazimierza Sacia.

Bezkarnoœæ rodzi bezczelnoœæ
W 2009 roku prokurator Bogdan

Folwarski rozpatrywa³ zawiado-
mienie z³o¿one przez osobê pry-
watn¹ w sprawie przekroczenia
uprawnieñ przez starostê powiato-
wego w Gryficach, w zwi¹zku z
agitacj¹ wyborcz¹ na rzecz kandy-
data na pos³a w wyborach, które
odby³y siê w 2007 r. Otó¿ w tym¿
roku prawie ca³¹ objêtoœæ miesiêcz-
nika „Kraina Regi”, wydawanego
przez starostwo, poœwiêcono jedne-
mu kandydatowi – Konstantemu
Oœwiêcimskiemu. Wed³ug zawiada-
miaj¹cego – naruszono prawo, bo
wykorzystano w kampanii wybor-
czej œrodki publiczne. Prokurator
Folwarski odmówi³ wszczêcia
œledztwa, a zawiadamiaj¹cemu nie
przys³ugiwa³o prawo odwo³ania, bo
w polskim prawie nie jest pokrzyw-
dzonym, choæ pokrzywdzonym jest
ka¿dy podatnik, którego pieni¹dze
wydawane s¹ niezgodnie z prawem.
Prokurator rzetelnie wyliczy³, ¿e na
9 stronach biuletynu samorz¹dowe-
go znajduj¹ siê wypowiedzi przed-
stawicieli organów administracji
samorz¹dowej, wyra¿aj¹ce popar-
cie dla kandydata na pos³a, bêd¹ce-
go wtedy wicestarost¹. Co z tego,
skoro jednoczeœnie stwierdza, ¿e w
piœmie tym „nie umieszczono ¿ad-
nych materia³ów wyborczych pro-
muj¹cych kandydaturê K. Oœwiê-
cimskiego pochodz¹cych od tego
kandydata b¹dŸ jego komitetu wy-
borczego, brak równie¿ podstaw
do tego, aby uznaæ, ¿e Starostwo
prowadzi³o kampaniê wyborcz¹
tego kandydata na pos³a, dlatego
nie sposób uznaæ, i¿ taki a nie inny
dobór materia³u prasowego (…)
wyczerpuje znamiona przestêp-
stwa. Nie dosz³o do przekroczenia
uprawnieñ lub niedope³nienia obo-
wi¹zków przez funkcjonariuszy pu-
blicznych kieruj¹cych Starostwem i

podejmuj¹cych decyzje o kszta³cie
miesiêcznika Kraina Regi w dobo-
rze materia³ów tam umieszczonych
i jego formie finansowania. (…) Nie
mo¿na tak¿e uznaæ, i¿ Starosta Po-
wiatowy finansuj¹c miesiêcznik, w
którym umieszczono wypowiedzi
popieraj¹ce okreœlonego kandydata
na pos³a bez zgody komitetu wybor-
czego i dlatego odmówiono wszczê-
cia œledztwa w sprawie. Zaznaczyæ
jednak nale¿y, i¿ szczególnie w trak-
cie trwania kampanii wyborczej or-
gany administracji samorz¹dowej
nie powinny prowadziæ agitacji po-
litycznej na rzecz jakiegokolwiek
kandydata chocia¿by dlatego, i¿
skoro agitacja wyborcza jest zabro-
niona w szko³ach, ograniczona w
instytucjach publicznych i zabro-
nione jest umieszczanie materia³ów
wyborczych na zewn¹trz i wewn¹trz
budynków administracji samorz¹-
dowej, to tak¿e agitacja prowadzo-
na w piœmie okreœlanym jako Biule-
tyn Informacji Publicznej Gmin
Powiatu Gryfickiego nie powinna
byæ prowadzona. Nie ulega w¹tpli-
woœci, ¿e umieszczone wypowie-
dzi przedstawicieli organów sa-
morz¹dowych stanowi¹ pewn¹
formê agitacji wyborczej i nie
powinny byæ umieszczane w mie-
siêczniku finansowanym ze œrod-
ków gmin Powiatu Gryfickiego,
tym bardziej, ¿e odnosi³y siê do
kandydata na pos³a bêd¹cego wtedy
wice Starost¹”. (podpisa³ z-ca Pro-
kuratora Rejonowego Bogdan Fol-
warski).

Przepraszam za ten przyd³ugi
cytat, ale zawiera siê w nim ca³e
myœlenie i postêpowanie prokuratu-
ry gryfickiej, która takimi decyzja-
mi przyzwala na u¿ywanie pieniê-
dzy publicznych (podatników) do
celów niezgodnych z prawem, w
tym przypadku agitacji wyborczej
jednego komitetu wyborczego.
Trzeba mieæ œwiadomoœæ, ¿e staro-
stwo ¿yje z podatków podatników o
wszelakich pogl¹dach politycz-
nych. Wykorzystuj¹c ich pieni¹dze
w kampanii jednego komitetu do-
chodzi do sytuacji, gdy pieni¹dze
podatników o nale¿¹cych do innych
partii lub komitetów, np. SLD, PiS
itd. u¿ywane s¹ przeciwko nim. To
tak, jakby ci podatnicy finansowali
kampaniê swoim konkurentom, bez
w³asnej wiedzy zreszt¹. A przecie¿
te pieni¹dze powinny byæ wydatko-
wane zgodnie z prawem, czyli s³u-
¿yæ celom publicznym, a wiêc
wszystkim mieszkañcom, a nie w¹-
skiej grupie, która akurat trzyma
³apê na powiatowym bud¿ecie.

Wyborcy tylko raz na cztery lata

maj¹ mo¿liwoœæ wypowiedzieæ siê
w sprawie polityków, którzy tak
postêpuj¹, ale jest to wypowiedŸ w
sferze politycznej. W sferze odpo-
wiedzialnoœci prawnej na codzieñ
powinny czuwaæ i chroniæ obywate-
li instytucje do tego powo³ane; po-
licja, s¹d i prokuratura. Nie chcê tu
dyskutowaæ o jej s³aboœciach i szu-
kaæ przyczyn w ca³ym systemie pra-
wa i pañstwa polskiego, bo byœmy
odeszli od tematu. Tu s¹ konkretni
ludzie, którzy powoduj¹ swoimi
decyzjami konkretne skutki.

Z jednej strony prokurator Fol-
warski stwierdza, ¿e „Nie ulega
w¹tpliwoœci, ¿e umieszczone wypo-
wiedzi przedstawicieli organów sa-
morz¹dowych stanowi¹ pewn¹ for-
mê agitacji wyborczej i nie powinny
byæ umieszczane w miesiêczniku fi-
nansowanym ze œrodków gmin”, a z
drugiej odmawia wszczêcia œledz-
twa. Tak¹ decyzj¹ powoduje sku-
tek, ¿e starosta wie, ¿e mo¿e po-
wielaæ ten mechanizm, bo nic mu
nie grozi. Bezkarnoœæ rodzi bez-
czelnoœæ. Polityk, którego organy
œcigania nie przywo³uj¹ do po-
rz¹dku prawnego wyradza siê w
lokalnego kacyka, który zaw³asz-
cza coraz wiêksze sfery ¿ycia pu-
blicznego, podporz¹dkowuj¹c so-
bie uleg³ych, kupuj¹c biedaków,
wykorzystuj¹c g³upców i niszcz¹c
opornych.

Efekt decyzji prokuratora Fol-
warskiego sprzed roku; w ostatnich
dwóch numerach „Strefy Regi” sta-
rosta powtórzy³ mechanizm agitacji
wyborczej, który prokurator uzna³
za dopuszczalny (z dopiskiem: „za-
znaczyæ jednak nale¿y, i¿...”). W
numerze 7, z paŸdziernika br., a
wiêc na trochê przed wyborami, kil-
kanaœcie osób wystawia staroœcie,
ju¿ wiadomo, ¿e kandydatowi, po-
chwalne oceny, w tym komendant
Policji. Ba, jest wywiad z obecnym
kandydatem do sejmiku Arturem
£¹ckim, lokalnym szefem PO, który
chwali starostê, a tan wice versa. A¿
w dwóch numerach pisma (5 i 7) s¹
wywiady z kandydatem na burmi-
strza Krzysztofem Kozakiem, który
w tej chwili jest osob¹ zupe³nie pry-
watn¹ (nie jest samorz¹dowcem).

Czy¿ nie jest to prowadzenie
agitacji wyborczej za publiczne pie-
ni¹dze? Przecie¿ to mo¿e potwier-
dziæ choæby uczeñ na poziomie
szko³y œredniej, choæby ko³a dzien-
nikarskiego z LO prowadzonego
przez dyr. Folwarsk¹, a prokurator
nie widzi tego? Czy panowie proku-
ratorzy Folwarski i Mejna nie od-
czuwacie tego, ¿e starosta kpi sobie
z was. To mnie ma³o obchodzi, je¿e-

li na to pozwalacie, ale kpi z insty-
tucji Prokurautry, a na to obywatele
nie powinni pozostaæ obojêtni, bo
nie po to j¹ powo³ali do ¿ycia i op³a-
caj¹, by siê j¹ jacyœ kacykowie
oœmieszali.

Potraficie œcigaæ drobnych pi-
jaczków, a tam, gdzie dziej¹ siê rze-
czy skandaliczne, ale na piêtrach
w³adzy, nastêpuje parali¿ decyzyj-
ny. Je¿eli panowie prokuratorzy nie
potraficie powi¹zaæ prostych fak-
tów, to pomogê; Strefa Regi to Sa-
morz¹dowy Biuletyn Informacyjny.
Ma informowaæ o mieszkañców o
decyzjach samorz¹du. Czy wywiad
z lekarzem Kozakiem pt. „Pozytyw-
nie oceniam dzia³ania starosty” jest
informacj¹ samorz¹du do miesz-
kañców? Nie jest! Macie przekro-
czenie uprawieñ na tacy. Teraz coœ z
tym zróbcie. Jak mawiaj¹ przedsiê-
biorcy – jak jest wola, znajdzie siê
sposób. A jak nie macie woli, to czas
na zmiany. I dorzucam jeszcze spra-
wê wykorzystania przez starostê
adresów ludzi w kampanii wybor-
czej. Jak widaæ epidemia szybko siê
rozprzestrzenia. Bezkarnoœæ rodzi
bezczelnoœæ.

Ktoœ musi opanowaæ to szaleñstwo kacyków, bo wir wci¹ga ju¿ wszystkich

Panie prokuratorze – ju¿ mo¿na?
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Kazimierz Rynkiewicz
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Gorzelnia Rolnicza
Nie¿ychowo (Wielkopolska)

kupuje ¿yto,
pszen¿yto i pszenicê

(mo¿e byæ poroœniête)

tel. 67-287-63-11,
501 386 929, 502 349 320.

Zdarzenie mia³o miejsce 13 listo-
pada br. na terenie Gryfic. Dy¿urny
tutejszej komendy o godz. 19.40
otrzyma³ zg³oszenie, ¿e napadniêty
zosta³ dostawca jednej z miejsco-
wych pizzerii.

Z dotychczasowych ustaleñ poli-
cji wynika, i¿ dostawca pizzy przyje-
cha³ pod wskazany adres z zamówie-
niem tj. dwiema du¿ymi pizzami. Gdy
wszed³ do klatki schodowej zobaczy³
stoj¹cego w niej m³odego mê¿czyznê.
Min¹³ go i po chwili poczu³ mocne
uderzenie w ty³ g³owy. Gdy podniós³
siê i obróci³ ujrza³ napastnika trzyma-
j¹cego w rêku nó¿. Sprawca grozi³, ¿e
u¿yje go, jeœli dostawca nie odda mu
pizzy. Na klatce schodowej by³o
ciemno, a wszystko dzia³o siê b³yska-
wicznie. Pokrzywdzony nie zd¹¿y³
przyjrzeæ siê napastnikowi.

Powiadomiona o tym fakcie poli-
cja niezw³ocznie podjê³a czynnoœci
zmierzaj¹ce do ustalenia sprawcy. W
toku wykonanych szeregu czynnoœci
gryficcy kryminalni ustalili, i¿

Rozbój na
dostawcy pizzy

sprawc¹ tego rozboju jest 24-letni
mieszkaniec miasta. Zosta³ zatrzy-
many w miejscu zamieszkania nie-
dzielny poranek. W chwili zatrzyma-
nia mia³ 0,80 promila alkoholu w or-
ganizmie.  Wkrótce mê¿czyzna
us³yszy zarzuty. Grozi mu do 12 lat
wiêzienia. (kp)

Autor powy¿szego tekstu nie
wzi¹³ pod uwagê takiego fenomenu,
jak starosta Kazimierz Saæ. U niego
nie ma ró¿nicy ile razy, byle siê zda-
rza³o.

 A 13 listopada zdarzy³o siê po
raz drugi w tym samym miejscu ofi-
cjalne otwarcie przebudowanych
ulic w Gryficach. Bêdzie jeszcze
jedno, ale o tym póŸniej. Drugie
przeciêcie wstêgi na ulicy Brackiej
i Wojska Polskiego starosta zorga-
nizowa³ ku czci ziomka z „ksiêstwa”
rewalskiego niejakiego Artura
£¹ckiego. Innych powodów nie
by³o, choæ mo¿e i by³ jeszcze jeden,
a mianowicie po pierwszym otwar-
ciu zosta³o trochê parasolek i wido-
kówek. Trzecie otwarcie te¿ oficjal-
ne nast¹pi wtedy, kiedy pose³
Oœwiêcimski znajdzie czas i zechce
przed wyborami oficjalnie udzieliæ
swojego poparcia panu Saciowi.

Co mówi¹ ludzie o przebudowie
ulic 13 listopada na ul. Brackiej?

„Nic dwa razy siê
nie zdarza”

– Mieszkam przy ul. Wojska
Polskiego. Chcê zwróciæ uwagê na
to, ¿e ulice wieczorami s¹ tak ciem-
ne, ¿e ktoœ, kto ma zwyrodnienie
rogówki, siatkówki i spojówki w
oczach nie zrozumie tego, co œlep-
nie. Ten, co widzi, nie zrozumie
tego, co nie widzi. Ulice maj¹ bar-
dzo s³abe oœwietlenie i to boli, ¿e o
ludzi niedowidz¹cych nikt nie wal-
czy. Stare lampy mia³y inny kolor
œwiat³a i by³y mocniejsze. Ulice i
chodniki by³y bardzo dobrze oœwie-
tlone, a teraz jest jakieœ œwiat³o, ale
tylko pod latarni¹. Chodnik przy
budynku 47 tonie w ciemnoœciach,
jak tam ktoœ w pysk zarobi, to na
pewno nie bêdzie widzia³ napastni-
ka. Podobnie jest na ul. Brackiej z
jednej strony ulicy chodnik ma zni-
kome œwiat³o, z drugiej nie ma go
wcale. Przebudowa ulicy zabra³a
nam poczucie bezpieczeñstwa.
Taka jest prawda o ca³ej tej inwesty-
cji Starostwa Powiatowego.          M

(GRYFICE) Gryficcy policjanci zatrzymali
24-letniego mê¿czynê, który dokona³
rozboju na dostawcy pizzy.

Anna Brzeziñska
skreœlona z listy
kandydatów
Idziemy Razem

Gminna Komisja Wyborcza w
Gryficach skreœli³a Annê Brzeziñsk¹
z listy Komitetu Wyborczego Idzie-
my Razem zarejestrowanej w okrê-
gu nr 2 w wyborach do Rady Miej-
skiej w Gryficach z powodu z³o¿enia
nieprawdziwego oœwiadczenia przy
rejestracji kandydatów.                (r)
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- Mój dzieciak uczêszcza do Gim-
nazjum nr 3 w Gryficach. Jestem
zbulwersowana faktem, i¿ ¿aden
dzieciak z tego Gimnazjum nie wzi¹³
oficjalnego udzia³u w uroczysto-
œciach z okazji 11 listopada – Œwiêta
Niepodleg³oœci. W Gryficach w tym
dniu by³o uroczyste spotkanie przy
Obelisku Marsza³ka Józefa Pi³sud-
skiego i póŸniej bieg od Bramy przez
park miejski do Bramy. M³odzie¿y z
Gimnazjum nr 3 nie by³o. Nie by³o jej
równie¿ wieczorem na Placu Zwyciê-
stwa. Dlatego pytam, kto w Gimna-
zjum uczy historii, jakie to jest przy-
gotowanie do doros³ego ¿ycia, do
patriotyzmu. Drug¹ spraw¹ jest to, ¿e
je¿eli pan starosta wybudowa³ Orlika
obok LO Chrobry i jest tam Gimna-
zjum, to dlaczego dzieci nie korzy-
staj¹ z tego Orlika w czasie lekcji w-
fu, tylko biegn¹ przez ca³e miasto i
park na Orlik przy SP3.

- Dlaczego tak siê dzieje – pyta-
my.

- A tego, to ja nie wiem. O to na-
le¿y pytaæ dyrektora. Ja wiem, ¿e
biegn¹ na wpó³ rozebrane tj. bez kur-
tek, przygotowani do lekcji w-fu. Jest
jesieñ i zmienna pogoda. Czy nauczy-
ciele s¹dz¹, ¿e w ten sposób hartuj¹

Czy ucz¹ historii w prywatnym
Gimnazjum nr 3?

nasze dzieci? Za lekarstwa musz¹ p³a-
ciæ rodzice, a nie szko³a. Przy Gimna-
zjum nr 1 starostwo buduje giganta
widowiskowo-sportowego, a wed³ug
nas tam powinno powstaæ boisko lek-
koatletyczne z prawdziwego zdarze-
nia. Ale o zdanie m³odzie¿y nie rodzi-
ców nikt nie pyta³.

W³adza znajduje motywy, by bez-
myœlnie wydawaæ pieni¹dze. O takiej
inwestycji, jak gigant nie powinien
decydowaæ £¹cki z Rewala czy je go
kolega Oœwiêcimski. O takiej inwe-
stycji powinno siê decydowaæ na spo-
tkaniach z m³odzie¿¹ i rodzicami.
Stworzyli sobie – sobiepañstwo a
dzieci biegaj¹ kilometry, by znaleŸæ
siê na boisku, gdzie mog¹ poznaæ
smak biegu po bie¿ni. To nie jest w
porz¹dku.

– A jak pani ocenia nauczanie w
Gimnazjum nr 3?

– Tu nie mam ¿adnych zastrze¿eñ,
jest dobrze. Miêdzy dzieciakami,
przepraszam – m³odzie¿¹, wytworzy³
siê pewien sposób rywalizacji, co jest
samo w sobie dobre. Bo sami mobili-
zuj¹ siê do nauki. To jest widoczne w
domu. Inni rodzice te¿ to zauwa¿yli –
mówi³a matka jednego z uczniów
Gimnazjum nr 3.                           M

W Barkowie byliœmy latem,
kiedy ZGK rozpoczyna³o inwe-
stycjê. W planie by³o po³o¿enie
chodnika z polbruku od szosy
wojewódzkiej do przystanku au-
tobusowego oraz chodników przy
blokach mieszkalnych i budowa
œwietlicy.

O to, co wykonano, pytamy za-
stêpcê dyrektora ZGK Witolda He-
ilika.

– Tak jak mówiliœmy wczeœniej,
jest chodnik 450 mb. wzd³u¿ drogi,
przy blokach 178 mb. Ogrodziliœmy
plac zabaw, postawiliœmy kosz do
koszykówki i zosta³o wykonane bo-
isko do gry w siatkówkê. Poza tym
na ca³ej d³ugoœci chodnika, na dro-
dze po³o¿yliœmy wartwê asfaltu tzw.
przykrawê¿nikow¹, bo co tu du¿o
mówiæ, zosta³a trochê uszkodzona
przy montowaniu krawê¿ników.

O œwietlicê zapytaliœmy kierow-
nika Wydzia³u Gospodarki Prze-
strzennej Miros³awa Tyburskiego.

– Jest to jedna z czterech œwietlic
budowanych obecnie przez gminê
Gryfice. W Smolêcinie zosta³a ju¿
oddana do u¿ytku a dzisiaj zostaje
przekazana mieszkañcom Barko-
wa. Powierzchnia u¿ytkowa 120
m.kw. tj. o 20 m.kw. wiêksza ni¿ ta
w Smolêcinie. Jest to zwi¹zane z
liczb¹ mieszkañców. Ta œwietlica
jest wiêksza, bo jest wiêcej ludzi
(183 rodziny, oko³o 300 mieszkañ-
ców). Przed nami budowy w Jaœlu i
Rotnowie. Jest to ³adny obiekt i
uwa¿amy, ze dla mieszkañców wsi
bêdzie to ostoja i miejsce spotkañ
zarówno kulturalnych, jak i rozryw-

Inwestycje
zakoñczone

kowych. Taki obiekt na pewno jest
potrzebny i uwa¿amy, ze jest to du¿e
wydarzenie. Warto zaznaczyæ, ze
obiekt zosta³ dofinansowany przez
UE z Programu Rozwoju Obszarów
Wiejskich.

– W ci¹gu czterech miesiêcy i w
terminie wybudowaliœmy dwie
œwietlice, teraz rozpoczêliœmy bu-
dowê dwóch nastêpnych. W Jaœlu
bêdzie taka, jak w Smolêcinie, w
Rotnowie taka, jak tutaj w Borko-
wie. Termin wykonania do koñca
marca 2011 r. Jeœli zima nie prze-
szkodzi, wykonanie bêdzie wcze-
œniej – mówi³ wykonawca Józef
Konarzewski.

So³tys Barkowa Edward Ko-
tlewski:

– No, bêdziemy dziêkowaæ, za
œwietlicê, za wystrój, za wszystkie
inwestycje w tym roku wykonane w
Barkowie. Jest z czego cieszyæ siê.

Co mówi¹ mieszañcy na temat
œwietlicy?

– E, to siê dopiero oka¿e. Dzisiaj
s¹ zadowoleni. Praca w œwietlicy i
to, co bêdzie siê w niej dzia³o, zale-
¿y od mieszkañców, od nas samych.
Nie od burmistrza, nie od przewod-
nicz¹cego, tylko od nas samych –
powiedzia³ so³tys.

Wstêgê przeciê³a jednym ciê-
ciem najm³odsza mieszkanka Bar-
kowa. Ma³y koncert wokalny da³a
Aleksandra £êczyñska ucz. Roma-
na Kaczorowskiego z GDK. Pierwsze
prezenty: gry planszowe i materia³y
do twórczoœci rêkodzielniczej prze-
kazali: burmistrz Andrzej Szczygie³ i
dyr. GDK Ró¿a Szuster.                   M

Sygna³y czytelników
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Do redakcji przysz³a zdenerwowa-
na kobieta. Przynios³a list otrzymany
drog¹ pocztow¹ od starosty Kazimierza
Sacia. Treœæ listu traktuje o tym, co sta-
rosta zrobi³ dla nas wszystkich! I o tym
m.in. jak to bardzo, ale to bardzo poma-
ga³ ludziom potrzebuj¹cym. O tym jak
potraktowa³ matkê wielodzietnej rodzi-
ny poni¿ej.

– Jestem matk¹ piêciorga ma³ych
dzieci. Razem z mê¿em nigdy nie korzy-
staliœmy z pomocy jakiegokolwiek
urzêdu ani te¿ z pomocy Caritasu. M¹¿
jest bardzo pracowity, kochaj¹cy rodzi-
nê. ̄ yliœmy na przyzwoitym poziomie.
W domu czysto, dzieci zdrowe i zadba-
ne. Uwa¿aliœmy siê za rodzinê szczê-
œliw¹. Do czasu, a¿ nieszczêœliwy wy-
padek wszystko przewróci³ do góry no-
gami. M¹¿ znalaz³ siê na OIOM-ie, a ja
sama z dzieciakami w domu. Nie bêdê
opowiadaæ o w³asnej bezradnoœci w
tamtym czasie, bo zrozumie to tylko ten,
kto sam czegoœ podobnego doœwiad-
czy³. Lêk o mê¿a i topniej¹ce zasoby fi-
nansowe kaza³y mi myœleæ o szukaniu
pomocy. Jak to zrobiæ, nie mia³am zie-
lonego pojêcia, wiedzia³am jednak, ¿e
w okolicy funkcjonuje coœ takiego, jak
rodzina zastêpcza z czwórk¹ dzieci.
Dowiedzia³am siê równie¿, ¿e rodzina
ta jest pod opiek¹ starostwa. Pojecha-
³am do Gryfic. W sekretariacie starosty
zapisa³am siê na spotkanie ze starost¹.
W nastêpny dzieñ wizyta w gabinecie
starosty. Na moje dzieñ dobry odpowie-
dzia³ lekcewa¿¹cym tonem. Cz³owiek
w rozpaczy zwraca uwagê na wszystko,
na s³owa, na mimikê i lekcewa¿enie w
g³osie. Starosta „rozwalony” w fotelu
spyta³ z czym przychodzê do niego.
Opowiedzia³am o dzieciach. Przerwa³
mi i zapyta³ – a gdzie jest ten DZIECIO-
RÓB, ¿e pani do mnie przychodzi...

S³owa ugrzez³y mi w gardle. Nie by-
³am w stanie nic powiedzieæ, z oczu
same pop³ynê³y ³zy. Musia³am wyjœæ z
gabinetu tego chama. Tak, chama. Bo
nie zapyta³, gdzie jest m¹¿ i co robi.
Zapyta³ gdzie jest ten DZIECIORÓB.
„Dzieciorób” le¿a³ w ciê¿kim stanie na
OIOM-ie. A tutaj urzêdowy cham pyta
mnie, gdzie jest dzieciorób.

P³acz¹c schodzi³am schodami z
trzeciego piêtra. Jakaœ kobieta zapyta³a
co siê sta³o. Nie wytrzyma³am i rozry-
cza³am siê w g³os. Przy jakimœ stoliku
na korytarzu opowiedzia³am o swoich
k³opotach i chamie z trzeciego piêtra.
Kobieta wys³ucha³a spokojnie i zapro-
wadzi³a do Oœrodka Pomocy Spo³ecz-
nej. To tam otrzyma³am potrzebn¹ po-
moc i informacje, gdzie powinnam iœæ,
by móc normalnie, w miarê normalnie
¿yæ. M¹¿ jest ju¿ w domu, ale jeszcze
trochê czasu min¹æ musi, by w pe³ni
odzyska³ si³y. Wa¿ne, ¿e jest w domu i
wa¿ne, ¿e dzieci s¹ zdrowe. Wa¿ne te¿,
¿e w trudnym czasie spotka³am urzêda-
sa chama, ale jednoczeœnie du¿o ¿ycz-
liwych osób.

Nie mogê jednak milczeæ, kiedy od
chama otrzymujê list z informacj¹, ¿e
kiedyœ udzieli³ mi pomocy, a dziœ po-

Urz¹d Pracy czy prywatny folwark
starosty Sacia?

trzebuje mojej pomocy tj. mojego na
niego g³osu w wyborach samorz¹do-
wych.

Oœwiadczam niniejszym, i¿ ¿ona
dziecioroba, dzieciorób i nasze pe³no-
letnie ju¿ dziecko na chama ¿adnego
g³osu nie oddamy. Do was przysz³am,
¿ebyœcie o tym napisali. Tu jest mój
pesel, nazwisko i adres, jak chcecie,
mo¿ecie opublikowaæ.

* * *
Od Redakcji.
Dane naszej rozmówczyni zacho-

wujemy do wiadomoœci Redakcji, bo
¿ycie zmienne jest, a nazwisko ³atwe do
zapamiêtania. Mœciwoœæ ludzka granic
nie zna i wielodzietn¹ rodzinê nara¿aæ
nie bêdziemy.

Analizuj¹c list starosty, jaki otrzy-
ma³o wiele osób z ca³ego powiatu gry-
fickiego, mo¿emy jedynie stwierdziæ,
¿e starosta swoich adresatów traktuje
jak idiotów. Pisze o tym, ¿e dziêki jego

W odpowiedzi na Pana list ju¿ na
wstêpie chcia³em Pana przeprosiæ, ¿e
nie odpiszê Panu, gdy¿ patrz¹c na dane
adresowe nadawcy nasuwaj¹ mi siê
nastêpuj¹ce w¹tpliwoœci:

1. Z tego co mi wiadomo, na ul. Plac
Zwyciêstwa 37 znajduje siê Urz¹d
Miejski i Starostwo Powiatowe. Nie
wydaje mi siê, ¿eby mieszka³ tam Kazi-
mierz Saæ. Czy¿by Pan, panie Saæ,
zmieni³ swój adres zamieszkania? Czy
te¿ „zapomnia³” pan dodaæ w adresie
„Starosta powiatu gryfickiego”?

2. Id¹c dalej, jeœli wys³a³ Pan ten list
jako osoba prywatna, to dlaczego
umieszcza Pan na „swojej” korespon-
dencji herb Powiatu?  Wydaje mi siê, ¿e
jest to poniek¹d znak zastrze¿ony i oso-
by fizyczne nie mog¹ siê nim pos³ugi-
waæ „ot tak”.

3. A mo¿e Pañski komitet wyborczy
Idziemy Razem wymyœli³ i sfinansowa³
taki chwyt reklamowy w Pañskiej kam-
panii wyborczej?

A najciekawsze jest to, ¿e wykorzy-
stuje Pan dane osobowe osób, które
rejestrowa³y siê w urzêdzie pracy i od-
bywa³y sta¿ u pracodawcy. Jak siêgam
pamiêci¹ nie wyra¿a³em zgody na otrzy-
mywanie od Kazimierza Sacia lub KW
Idziemy Razem jakiejkolwiek kore-
spondencji. W jaki zatem sposób pozy-
ska³ Pan lub KW Idziemy Razem infor-
macje o mnie???

Czy takie poczynania nie ³ami¹ pra-
wa? Czy wolno siê pos³ugiwaæ danymi
osób z jednostki starostwa do rozsy³a-
nia reklamy przedwyborczej??

W treœci listu uprzejmie mi Pan
przypomina, ¿e ostatnio mi bardzo po-
móg³, bo taki z Pana wspania³y cz³o-
wiek. Tak – wiem, dziêki Pana geniu-
szowi, sprytowi, urokowi osobistemu i
³askawoœci dost¹pi³em zaszczytu odby-

cia sta¿u u pracodawcy.
W zamian za ten przejaw
³aski prosi Pan o rewan¿
w postaci oddania g³osu
na Pana w nadchodz¹-
cych wyborach. Niestety
jestem zmuszony odmó-
wiæ. Nie czujê siê do ¿ad-
nego rewan¿owania zo-
bowi¹zany. ¯adna Pana
zas³uga w tym, ¿e nie
chcia³em ¿yæ w ubóstwie,
wydepta³em wiele œcie-
¿ek do ró¿nych praco-
dawców, a¿ kiedyœ uda³o
mi siê jednego z nich
przekonaæ do siebie i do
sta¿u. Pracodawca z³o¿y³
w urzêdzie pracy stosow-
ne wnioski, które sam mu
dostarczy³em, odczekali-
œmy raptem... 3 miesi¹ce
na rozpatrzenie i wresz-
cie zosta³em sta¿yst¹.
Obecnie pracujê u tego
przedsiêbiorcy.

Nie widzê tu ¿adnego
zwi¹zku z Pana osob¹ – w
czym mi Pan pomóg³?

Nie rozumiem dlaczego Pan do
mnie pisze. To, ¿e jest Pan Starost¹ i
wype³nia ustawowe obowi¹zki na sta-
nowisku pracy nie jest jakimœ wielkim
powodem do dumy i uwielbienia. Ka¿-
dy pracuj¹cy musi to robiæ, bo to jego
praca. Takie jest ¿ycie. Za pracê otrzy-
muje siê wynagrodzenie i to jest pew-
nego rodzaju dowód wdziêcznoœci. A
mo¿e tak ekspedientka z miêsnego
bêdzie niebawem kaza³a sobie dziêko-
waæ za sprzeda¿ miêsa?

W ka¿dym powiecie jest urz¹d pra-
cy, a nie s³ysza³em, by gdzie indziej sta-
rostowie czuli siê ojcami urzêdów pra-

staraniom nap³ynê³y wielkie fundusze z
Unii Europejskiej i bud¿etu pañstwa.
Pan, panie starosto, co najwy¿ej potrafi
podpisaæ siê pod przygotowanym przez
sztab zatrudnionych przez pana ludzi
wnioskiem. Pan przez osiem lat swoje-
go dzia³ania wykona³ przebudowê 1700
metrów bie¿¹cych dróg w Gryficach i
nic poza tym. Orlikiem przy LO Chro-
bry te¿ nie ma siê po co chwaliæ, bo
dzieci z tak uwielbianego przez pana
prywatnego Gimnazjum nr 3 biegaj¹ w
krótkich majteczkach na Orlik przy SP3
w Gryficach.

W swoim liœcie do bezrobotnych
by³ych i obecnych jedn¹ prawdê pan
napisa³. S¹dzê, ¿e ca³kowicie nieœwia-
domie, ale prawdê. Przyzna³ pan miano-
wicie, ¿e to pan decydowa³ kto i gdzie
otrzyma jakiekolwiek prace. ̄ e wa¿ny
by³ pana podpis, ustna b¹dŸ telefonicz-
na zgoda. To pan wydawa³ rozkazy PUP,
kogo mog¹ zatrudniæ, kogo zwolniæ itd.

Dyrektor, kierownicy wydzia³ów czy
dzia³ów w Powiatowym Urzêdzie Pra-
cy, to tylko marionetki w pañskich rê-
kach. To jest ta prawda podana przez
pana do wiadomoœci publicznej po-
przez rozes³ane przez pana listy. Na
kopercie adres zwrotny czyli do pana
drzwi: Kazimierz Saæ, Pl. Zwyciêstwa
37, 72-300 Gryfice, poni¿ej jest herb
powiatu gryfickiego. Czy do prywatnej
jakby nie by³o korespondencji  - ¿ebra-
nie o g³os bezrobotnego czy potrzebu-
j¹cego – jest prywatn¹ spraw¹, wolno
by³o panu u¿yæ herbu powiatu?

Czy tym listem nie z³ama³ pan pra-
wa?

Ale na to pytanie bêdzie pan musia³
odpowiedzieæ ju¿ po wyborach, nieza-
le¿nie od ich wyniku. Jedno ma pan
pewne jak w banku – ¿aden z adresatów
nie bêdzie na pana g³osowa³, a to zna-
czy, ¿e znowu zmarnowa³ pan pieni¹-
dze.                                                MJ

cy i w³aœcicielami aktów prawnych,
umo¿liwiaj¹cych odbycie sta¿u. Poza
tym na dzia³ania wpieraj¹ce osoby bez-
robotne pieni¹dze przydziela Minister
Pracy a nie Pan. Sta¿ mo¿na odbywaæ
wszêdzie, nie tylko w Gryficach.

Obawiam siê, ¿e otrzymam od Pana
jeszcze jeden list, poniewa¿ w tym roku
odebra³em prawo jazdy. Jest na nim
adnotacja, ¿e wydane przez Starostê.
Chyba znów bêdê zmuszany do rewan-
¿u. Panie Saæ, to taka sama zas³uga
Pañska jak przy odbywaniu sta¿u.

By³y sta¿ysta

Sk¹d starosta ma adresy, ¿e pisze imienne
proœby o poparcie???
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Przy Obelisku Marsza³ka Pi³sudskiego
Msz¹ œw. w koœciele pw. NMP

w Gryficach rozpoczêto uroczy-
stoœci z okazji 92-rocznicy odzy-
skania przez Polskê niepodleg³o-
œci.

11 listopada przy Obelisku Mar-
sza³ka Józefa Pi³sudskiego zebra³o
siê grono ludzi z wi¹zankami kwia-
tów i zniczami. Przewodnicz¹cy
Stowarzyszenia Przyjació³ Gryfic i
jednoczeœnie inicjator budowy po-
mnika pamiêci ku czci Marsza³ka –
Grzegorz Burcza du¿o mówi³ o
dzia³alnoœci tego Wielkiego Polaka
i o tym, ¿e dziêki jego staraniom
Polska nazywa siê Polska. Bur-
mistrz Gryfic Andrzej Szczygie³ te¿
s³ów kilka powiedzia³ na ten temat i
zaprosi³ obecnych na spotkanie wie-
czorne przy pomniku na pl. Zwyciê-
stwa. Kandydat na burmistrza w wy-
borach samorz¹dowych p. Leszek
DroŸdziel z zabrania g³osu zrezy-
gnowa³. Natomiast pani Alicja
Czerwiñska jako nasza gryficka pa-
triotka powiedzia³a wiersz:

Ju¿ doœæ krzywd na tej ziemi
Ju¿ doœæ upokorzenia
Niech k³amstwa siê w prawdê
zamieni¹
Solidarnoœæ
– B¹dŸ pozdrowiona
Te ³zy i te œwiête wo³ania
Ka¿dego niech w pieœ uderz¹
Niech bêd¹ dotykiem jednoœci,
dniem œwiêtym
Dniem pojednania.

Sk³adam wszystkim ho³d,
wszystkim ludziom, którzy wal-
czyli o wolnoœæ i niepodleg³oœæ
Polski. Sk³adam ho³d Józefowi Pi³-
sudskiemu. Sk³adam ho³d Solidar-
noœci gryfickiej.

Po z³o¿eniu wi¹zanek kwiatów
przy Obelisku i zapaleniu zniczy
przyszed³ czas na I Bieg Niepodle-
g³oœci.

Z uwagi na brukowane ulice w
centrum miasta, bieg dzieci, m³o-

dzie¿y i seniorów obra³ trasê: ul.
Murarska, alejki w parku i powrót
do Bramy Wysokiej. Bieg odby³ sie
po raz   pierwszy, ale ju¿ liczymy, ¿e
za rok bêdzie nas wiêcej. Jeœli idea
biegania zostanie utrzymana.     M

Po uroczystoœciach porannych
przy Obelisku Marsza³ka Pi³sud-
skiego z okazji Narodowego Œwiêta
Niepodleg³oœci nast¹pi³a uroczy-
stoœæ wieczorna na placu Zwyciê-
stwa. Wczeœniej jednak w koœciele
pw. WNMP w Gryficach zosta³a od-
prawiona Msza œw. w intencji Oj-
czyzny. Msze œw. koncelebrowali:
ks. Ireneusz Pastryk, ks. Józef
Chmiel, ks. Jerzy Sosna oraz ks.
Andrzej Demczuk, proboszcz para-
fii prawos³awnej pw. Wniebowziê-
cia Przenajœwiêtszej Marii Panny w
Gryficach.

Tradycyjnie w Mszy œw. uczest-
niczyli: w³adze samorz¹dowe gmi-
ny Gryfice, poczty sztandarowe ze
szkó³ podstawowych, gimnazjal-
nych oraz ró¿nych instytucji, miesz-
kañcy Gryfic i okolic i po raz pierw-
szy starosta Kazimierz Saæ ze swoj¹
œwit¹ tj. kandydatem na burmistrza
i kandydatem do sejmiku woje-
wódzkiego.

By³a te¿ kompania honorowa z
jednostki wojskowej w Mrze¿ynie.

S³owo Bo¿e z okazji Œwiêta Nie-

... i na placu Zwyciêstwa
podleg³oœci wyg³osi³ ks. Jerzy So-
sna. Przemarsz na plac Zwyciêstwa
prowadzi³a M³odzie¿owa Orkiestra
Dêta z GDK pod kier. kapelmistrza
Krzysztofa Malickiego.

Po odegraniu hymnu pañstwo-
wego, g³os zabra³ burmistrz Gryfic.
Mówi³ krótko na temat dokonañ
Marsza³ka Józefa Pi³sudskiego.
Bardzo licznie przyby³ym miesz-
kañcom Gryfic podziêkowa³ za
obecnoœæ.

Dziêkowaæ by³o za co, bo od
niepamiêtnych czasów na plac Zwy-
ciêstwa przyby³o bardzo du¿o ludzi.
Widaæ by³o ca³e rodziny, w tym
dzieci w ró¿nym wieku. Mo¿e tro-
chê zabrak³o bia³o-czerwonych
flag, pora jednak by³a póŸna i byæ
mo¿e to by³o powodem. S¹dzimy, ¿e
w przysz³ym roku  ten b³¹d zostanie
naprawiony.

Odczytano Apel Poleg³ych, by³
te¿ salut wojskowy. PóŸniej z³o¿e-
nie wi¹zanek kwiatów pod nowym,
choæ w czêœci „starym” pomnikiem.
Tegoroczne œwiêto Niepodleg³oœci
wypad³o bardzo uroczyœcie i god-

nie. Sprawi³a to nasza - mieszkañ-
ców Gryfic - obecnoœæ. Czêœæ arty-

styczna, to wystêp solistów z GDK.
Sala widowiskowa by³a pe³na.     M
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Co roku nadchodzi taki czas,
kiedy trzeba na chwilê siê zatrzy-
maæ i zastanowiæ nad przesz³o-
œci¹... To, co by³o, tworzy przecie¿
nasz¹ przysz³oœæ, kszta³tuje nas
samych, zachêca do refleksji. Ta-
kim szczególnym dniem jest 11 li-
stopada – Œwiêto Niepodleg³oœci.

W 1918 roku Polska odzyska³a
wolnoœæ, mo¿liwoœæ odnowy i roz-
woju, a wszystko to dziêki ludziom,
którzy  pozostali patriotami mimo
przeœladowañ i zagro¿eñ. Nie wol-
no o nich zapomnieæ. A najwa¿niej-
sze jest to, aby m³odzie¿ mia³a
œwiadomoœæ wa¿noœci tego Œwiê-
ta i docenia³a tych, którzy walczy-
li o Polskê. Dlatego jak co roku
uczniowie Gimnazjum nr 1 uczest-
niczyli w uroczystej akademii z
okazji kolejnej rocznicy odzyska-
nia przez Polskê niepodleg³oœci.
Wystêp przygotowali Sylwia
Oszczyk i Tadeusz Œlusarczyk, a
wyst¹pili w nim: Malwina Jan-
kowska, ¯aneta Kania, Martyna

Œwiêto Niepodleg³oœci
w Gimnazjum nr 1

Kokoszka, Katarzyna Gaspero-
wicz, Paulina Kokiel i Gracjan
Weiler.

M³odzi aktorzy przedstawili
scenkê; by³a to lekcja historii, na
której uczniowie, korzystaj¹c z ró¿-
nych Ÿróde³, szukali informacji o
latach zaborów, powstaniach i wal-
ce, o Pi³sudskim i I wojnie œwiato-
wej. Potem przygotowywali
szkoln¹ akademiê, stopniowo po-
znaj¹c 123 lata niewoli i klêsk i ro-
zumiej¹c, dlaczego tak wa¿na jest
wolnoœæ. Przedstawienie przeplata-
ne by³o poezj¹ i pieœniami legiono-
wymi, które tworzy³y wzruszaj¹c¹
atmosferê i przybli¿a³y odleg³e cza-
sy zaborów. Œpiewali, jak zawsze
wyj¹tkowo: Maja Broszkiewicz,
Dorota Zawadzka, Kasia Krzy¿a-
niak, Dominika Czerska, Martyna
Sionek i Krystian Majchrzak.
Mamy nadziejê, ¿e dla gimnazjali-
stów by³a to niezapomniana lekcja
historii i patriotyzmu.

Sylwia Oszczyk,
Gimnazjum nr 1 w Gryficach

Zbieramy prace
magisterskie

Muzeum Rybo³ówstwa w Niechorzu gromadzi prace magisterskie do-
tycz¹ce gminy Rewal. Jesteœmy zainteresowani wszelkimi pracami dotycz¹-
cymi naszego regionu, w szczególnoœci interesuje nas to co dotyczy rybo-
³ówstwa i naszych rybaków.

Prace mo¿na dostarczaæ do budynku muzeum osobiœcie od poniedzia³ku
do pi¹tku od 10.00 do 16.00 lub drog¹ elektroniczn¹ na adres gokwrewa-
lu@gmail.com

Prace wzbogaca kolekcje muzealna staj¹c siê interesuj¹c¹ baz¹ wiedzy
na temat najbli¿szego regionu.

Micha³ Ostrowski Opiekun Muzeum Rybo³ówstwa w Niechorzu

Zaproszenie

Kultura polska
– pamiêæ i to¿samoœæ

Katolickie Stowarzyszenie „Civitas Christiana” O/M w Gryficach za-
prasza wszystkich chêtnych na wyk³ad „KULTURA POLSKA - PAMIÊÆ I
TO¯SAMOŒÆ”.

Wyk³ad wyg³osi wiceprzewodnicz¹cy Rady G³ównej Stowarzyszenia
mgr Karol Irmler w dniu 27 listopada br. o godz. 10.00 w salce katechetycz-
nej przy koœciele p.w. N.S.P.J. w Gryficach.       Serdecznie zapraszamy!

11 listopada, w Œwiêto Niepod-
leg³oœci, odby³ siê I historyczny
Gryficki Bieg Niepodleg³oœci.
Wziê³o w nim udzia³ 53 uczestni-
ków.

Najstarszym zawodnikiem bie-
gu by³ pan Andrzej Aleksander Ro-
manewicz – 72 lata, najm³odsi
zaœ, biegn¹cy z niewielkim wspo-
maganiem rodziny, to 5-letnia Maja
i 8-letni Miko³aj. Bieg zorganizowa³
Grzegorz Burcza ze Stowarzysze-
niem Przyjació³ Gryfic.                    (r)

I Gryficki Bieg
Niepodleg³oœci
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Gryficki „potentat”
prasowy zorganizowa³,
a w³aœciwie to chcia³
zorganizowaæ debatê
publiczn¹ z udzia³em
wszystkich kandydatów
na burmistrza miasta
i gminy Gryfice.

Nosi³ siê nawet z zamiarem za-
proszenia red. Moniki Olejnik do
prowadzenia tej debaty. Bogaty ten
rodzimy „potentat” prasowy.

O godz. 16.30 w sali widowisko-
wej GDK by³o trzech kandydatów
na burmistrzów: Leszek DroŸdziel,
Krzysztof Kozak i Krzysztof Tokar-
czyk.

W lo¿ach sali widowiskowej
GDK, czyli w pierwszym rzêdzie
siedzieli „potentat prasowy”, na-
czelna „Donosów i Plotek” z ro-
dzin¹ tj. mê¿em i córk¹, starosta Ka-
zimierz Saæ i jacyœ ludzie z marke-
tingu i promocji powiatu. Ogólnie
na sali by³o oko³o 52 osób i wszyst-
kie fotele zas³ane gazetk¹ (starym
wydaniem) „potentata”.

Og³oszono, ¿e pytania do kandy-
datów musz¹ byæ pisemne, a kartki
sk³adane w jakimœ szklanym pojem-
niku. Prowadz¹cy zwróci³ siê do
kandydatów o przedstawienie siê
publice, jakby ich nie zna³a. Ka¿dy
z nich powiedzia³, jak siê nazywa i
ile ma lat. Przedstawi³ te¿ swój pro-
gram „naprawczy” gminy Gryfice.
My zatrzymamy siê na chwilê przy
wybrañcu KW „Idziemy razem” i
Platformy Obywatelskiej Krzyszto-
fie Kozaku, który cz³onkiem „Plat-
formersów” jest od 1 sierpnia br.

– Kandydujê, bo mam czynne
prawo wyborcze. Mogê byæ wybie-
rany i mogê byæ wybrany. Nie kan-
dydujê przeciwko komukolwiek.
Zgodzi³em siê na kandydowanie

Debata publiczna bez publicznoœci

uzyskuj¹c poparcie w.w. komitetów.
Dlaczego o tym mówiê? Dlatego, ¿e
w jednoœci si³a. Decyduj¹c siê na
kandydowanie musia³em mieæ pew-
noœæ, ¿e trafimy do decydentów z
naszymi inicjatywami. A wszystko
wskazuje na to, ¿e przez najbli¿szy
rok Platforma Obywatelska bêdzie
rozdawa³a karty w ca³ym Szczecinie
i w Warszawie. I st¹d próba nawi¹-
zania œcis³ego kontaktu. Dlatego te¿
chcia³bym, aby do Sejmiku zosta³
wybrany Andrzej £¹cki. Chcia³-
bym, aby pan Kazimierz Saæ mia³
szansê i dosta³ siê do rady powiatu.
Takie s¹ dwa marzenia.

* * *
Pan K. Kozak opowiada³ sobie a

muzom o œrodkach unijnych, które
by³y, ale nie zosta³y wykorzystane
itd. Zapomnia³ przy tym, ¿e przez
dwa lata nieudolnoœæ pani Bieñkow-
skiej w zarz¹dzie kolegi Tuska (w
Platformie s¹ wy³¹cznie koledzy i
kole¿anki) wstrzymywa³a dop³yw
œrodków unijnych jak równie¿ i to,
¿e programy przygotowywane
przez urz¹d w.w. pani nadawa³y siê
co najwy¿ej do kosza, ale na pewno
nie do akceptacji.

Na nieudolnoœæ wykorzystywa-
nia œrodków unijnych przez Polskê
wskazywa³a równie¿ pani Danuta
Hübner.

Dlatego niech p. Kozak nie m¹ci
w g³owie zwyk³ym ludziom tym, ¿e
gmina Ÿle wykorzystywa³a œrodki
unijne. Niech kolesie z Platformy
powiedz¹, ile wniosków sk³adanych
przez nasza gminê zosta³o odrzuco-
nych tylko dlatego, ¿e przecinek by³
nie w tym miejscu. Niech te¿ staro-
sta Saæ powie, jak to unijne œrodki
wykorzystywa³ przy budowie tzw.
przystani kajakowych. Do naszej
przystani gmina musi dop³aciæ ciê¿-
kie pieni¹dze. A co zrobiono? Ocie-
plono toaletê i zmieniono dach w
hangarze na kajaki, nie ma pomiesz-
czenia socjalnego dla obs³ugi. Zro-
biono boisko do kosza, na którym
nikt nigdy gra³ nie bêdzie. I co? Ano
nic. Pieni¹dze przemielone, po¿yt-
ku ¿adnego. Nawet odbioru nie
by³o, bo nie ma czego odbieraæ –
tyle wad i bezsensu. Ale na papierze
jest - œrodki unijne by³y. Jasne, ¿e
by³y! Wykorzystane – no pewnie, ¿e
wykorzystane. Tylko gdzie z  tego
po¿ytek? Idiotyczny pomys³
£¹ckiego z budow¹ hali widowisko-
wo-sportowej d³ugo czkawk¹ bê-
dzie odbija³ siê nie tylko nam, ale i
naszym dzieciakom. A dlaczego, bo
kolesiostwo platformerskie nie my-
œli. £apie pomys³y ni z gruszki ni z
pietruszki, przystêpuje do realizacji
i wielkie g... z tego wychodzi. Przy-
k³ad? Proszê bardzo. Przebudowa
ul. Mickiewicza – mia³a byæ przebu-
dowana w ca³oœci. Niech starosta
siêgnie do planów drukowanych i
publikowanych gdzie siê da. Mia³a
byæ przebudowana w ca³oœci od ul.
Niepodleg³oœci do ul. Dworcowej.
Wykonano 2/3 przebudowy i nie
wszêdzie wymieniono gazoci¹g, bo
³atwiej by³o zwêziæ ulicê, a na gazo-
ci¹gu posiaæ trawkê. Unijne pieni¹-
dze by³y na przebudowê? By³y, choæ
akurat ta ulica wchodzi³a w program
tzw. schetynówki. Tylko do dziœ nie
wiadomo, gdzie z tej ulicy podzia³
siê bazalt. Cena za 1 m.kw. - 600 z³.
Ile metrów bazaltu by³o? Nikt nie
odpowie.

Czytelnik mo¿e powiedzieæ, ¿e
czepiam siê Krzysztofa Kozaka i
jego wypowiedzi. Bêdzie mia³ ra-

cjê, ale to tylko dlatego, ¿e gdzie na
ulicach miasta rzucisz okiem, tam
widzisz na bilbordach i plakatach
Kozaka, Sacia i £¹ckiego. Pan K.
Kozak na kolejne zadane pytanie,
jakim bêdzie burmistrzem, mniej
wiêcej powiedzia³: zaktywizuje
radê, bêd¹ pracowali. No jasne, a sam
bêdzie siedzia³ za biurkiem i drze-
ma³, ewentualnie podpisywa³ papier-
ki podane pod nos przez Sacia?

Pan panie Kozak o samorz¹dzie
nic nie wie. Pan w tym przypadku
zatrzyma³ siê w rozwoju. Pan w
swoim myœleniu o samorz¹dzie za-
trzyma³ siê na etapie naczelników i
pewnie nic nie wie o reformatorze
ustroju Kuleszy.

Dziœ za wszystko w³asn¹ g³ow¹
odpowiada burmistrz, nie radni, jak
pan s¹dzi. Przewodnicz¹cy rady i
radni, to ekipa pomocnicza, a nie
robole, jak pan s¹dzi. Mog¹, ale nie
musz¹ zgadzaæ siê z pomys³ami bur-
mistrza, mog¹, ale nie musz¹ uchwa-
laæ wszystkie projekty. Mog¹ ale nie
musz¹ zgodziæ siê na po¿yczki czy
kredyty. Nikt za pana rz¹dziæ nie
bêdzie. Taka jest prawda. Gminy nie
zamknie siê, na drzwiach nie powiesi
siê informacji: pacjentów nie przyj-
mujemy, bo gmina jest zad³u¿ona, a
taka byæ mo¿e pod rz¹dami „Idziemy
Razem” i „Platformersów”.

Na koniec debaty bez debaty –
ograniczono mo¿liwoœæ zadawania
pytañ wprost kandydatom.

Komunikujemy wszem i wobec,
¿e kandydat na burmistrza Gryfic
Krzysztof Kozak jest za budow¹
farm wiatraków. Bo to dochód, co
prawda mizerny, ale zawsze jakiœ
dochód dla gmin.

Zdecydowanie przeciwny jest
budowie elektrowni wodnych, bo
ma³o produkuj¹ energii elektrycz-
nej, powoduj¹ niebezpieczne osady
itp. Leszek DroŸdziel te¿ nie widzi
nic z³ego w budowie wiatraków.
Krzysztof Tokarczyk podziela zda-
nie obecnego burmistrza, i¿ sprawê
budowy farm wiatrakowych roz-
strzygn¹æ musi spo³eczeñstwo gmi-
ny Gryfice w referendum.

W tym miejscu wyjaœniæ muszê
panu Krzysztofowi Tokarczykowi,
¿e  przedszkole w Prusinowie zosta-
³o zlikwidowane z uwagi na brak
dzieci. Sam budynek nie uleg³ dewa-
stacji. Na obecn¹ chwilê mieszkaj¹
w nim 3 rodziny i jest œwietlica wiej-
ska podleg³a Gryfickiemu Domowi
Kultury. Do Szko³y Podstawowej z
pocz¹tkiem roku szkolnego zosta³o
przyjêtych 15. dzieci w wieku 5-6
lat. Ograniczeñ nie by³o. Dlatego
pañskie twierdzenie, ¿e bez przed-
szkola jest 50 dzieci, to nic innego,
jak przedwyborcze wprowadzanie
w b³¹d wyborców.                           MZa publicznoœæ robi³ „Trybun Ludu”.
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Przypadek sprawi³, ¿e na rogat-
kach naszego miasta spotkaliœmy
kpt. ¯eglugi Wielkiej Waldemara
Jaworowskiego, kandydata Prawa i
Sprawiedliwoœci do Sejmiku Woje-
wództwa Zachodniopomorskiego.

– Dociera³y do nas informacje o
pañskich dzia³aniach dotycz¹cych
sprzeciwu wobec budowy na dnie
Ba³tyku gazoci¹gu pó³nocnego.
Proszê o kilka zdañ na ten w³aœnie
temat.

– Gryfice w ogóle nie zaanga¿o-
wa³y siê, a nie zaanga¿owa³y siê dla-
tego, ¿e uwa¿a³y, i¿ sprawa ta jest
jakby nierealna. Morze jest takie
du¿e. W zwi¹zku z tym teza, ¿e za-
trucie œrodowiska nie bêdzie nas do-
tyczy³o, jest b³êdna. Jeœli popatrzy-
my na to szczegó³owo, tak jak ja to
zrobi³em i przekona³em Radê Gmi-
ny Rewal i ca³y Zwi¹zek Gmin i
Miast Nadmorskich, to przecie¿ 4
tysi¹ce kilometrów kwadratowych
morza, które bêdzie podlegaæ, przy
k³adzeniu rury, oddzia³ywaniu i
zmêtnieniu, gdzie wzruszone zo-
stan¹ truj¹ce osady, zalegaj¹ce na
dnie morza. 4 tys. km.kw., to nie jest
nic. Negatywny skutek dla œrodowi-
ska bêdzie. Nie mówi¹c ju¿ o tym,
¿e ta rura, przecinaj¹c tor wodny do
Œwinoujœcia, spowoduje, ¿e nie bê-
dzie ju¿ rozwoju dla naszego portu.
Nie mo¿emy pog³êbiaæ tego toru,
wiêksze statki nie mog¹ wchodziæ
do portu. A wiêksze statki, to jest ob-
ni¿enie cen frachtu, czyli ceny za
transport morski do portu i z portu.
A wiêc, powiedzmy sobie – rozwój
tego portu ju¿ jest ograniczony. Nie
mamy perspektyw, jeœli chodzi o
rozwój portów polskich na jakieœ 50
do 100 lat. Jeœli jeszcze teraz do tego
dodamy, ¿e w tym samym czasie, tj.

Kapitan Jaworowski pracuje dla nas
w ostatnich dwóch latach, kiedy
sprawa tego toru by³a znana dla na-
szego pañstwa, dla naszego rz¹du,
bo przecie¿ o tym, jako samorz¹-
dowcy do naszego rz¹du pisaliœmy
uchwa³y, apele w ramach przys³ugu-
j¹cych nam praw do konsultacji.

Tych konsultacji nie by³o, po-
niewa¿ rz¹d Tuska nie odpowiada³
na ¿adne nasze uchwa³y. Rz¹d nie
zareagowa³, choæ mia³ argumenty.
W tym samym czasie toczy³y siê
rozmowy o umowie gazowej, czyli
o zakupie gazu dla nas, czyli Polski,
z Gazpromu. Czyli tego gazoci¹gu,
który idzie przez Polskê i mo¿na
by³o wykorzystaæ gazoci¹g cho-
cia¿by do tego, ¿eby obni¿yæ cenê
kupowanego gazu.

Jeœli teraz s³yszymy, ¿e gazoci¹g
po dnie Ba³tyku jest budowany i ju¿
siê tego nie cofnie, w tym czasie,
kiedy nie mamy ju¿ ¿adnych argu-
mentów, rz¹d polski podpisuje umo-
wê o gaz o 70 dolarów dro¿ej, ni¿ ten
gaz, który ju¿ jest w obiegu na za-
chodzie Europy. W tym momencie,
kiedy Niemcy obni¿aj¹ import gazu
z Rosji o 28 proc., czyli powiedzmy
sobie 10 - 20 miliardów, to w tym
momencie jest nadwy¿ka gazu na
rynku. Jeœli jest nadwy¿ka gazu na
rynku, to powinno siê obni¿aæ tê
cenê.

Trzeba by³o z Rosjanami prowa-
dziæ konkretne rozmowy. Niestety
zgodzono siê na najwy¿sz¹ cenê.
Zgodzono siê równie¿ i na to, ¿eby-
œmy obni¿yli cenê tranzytu gazu
gazoci¹giem jamalskim, bo tam
jeszcze idzie 36 miliardów m. szeœc.
gazu na zachód Europy. I za ten tran-
zyt, po pierwsze, Rosja nam zalega-
³a w op³atach za kilka lat przesy³u
kilkaset milionów dolarów i prze-

grywa³a nawet w rosyjskich s¹dach.
Gazprom przegrywa³ z nami i nie
zap³aci³ za tranzyt, to jeszcze teraz
zgodziliœmy siê na obni¿on¹ cenê
tranzytu. Z tego wynika, jak obli-
czy³em – Polska traci w ci¹gu trwa-
nia tej 12.letniej umowy oko³o 8
miliardów dolarów. Czyli mniej
wiêcej Polska zap³aci 8 miliardów
dolarów wiêcej, czyli tyle ile Rosjê
i Niemcy bêdzie kosztowaæ gazo-
ci¹g po dnie Ba³tyku. Wniosek jest
jeden: to my, Polacy, zap³acimy za
budowê tego gazoci¹gu. No to ju¿
widaæ albo polski rz¹d jest komplet-
nie bezradny, albo bezmyœlny, albo
nie ma ¿adnych mo¿liwoœci nego-
cjowania, bo nikt siê z nim nie liczy
– ¿e jest szanta¿owany. Czy s¹ te¿
inne powody.

My w ka¿dym b¹dŸ razie p³aci-
my za budowê gazoci¹gu, z którym
gminy nadmorskie walczy³y, bo
by³y przeciwne tej budowie. Szko-
da, ¿e taki powiat gryficki czy ka-
mieñski i ju¿ dalsze gminy i powiaty
w ogóle do tego sprzeciwu nie do³¹-
czy³y siê.

Wtedy, kiedy ja namówi³em
swoj¹ Radê Gminy Rewal, ¿eby
¿¹daæ kaucji od Nord Stream w
wysokoœci 3 miliardów z³, to Ko³o-
brzeg prawie nas popar³. I nagle
wszystko siê mieni³o. I nagle wszy-
scy zrezygnowali. Tak, jakby ktoœ
im zakaza³ wystêpowaæ przeciwko
gazoci¹gowi. Wiêc ja s¹dzê, ¿e
jakaœ si³a w Polsce – no, ale to
wszystko idzie pod kontrol¹ rz¹du -
¿e jakaœ si³a w Polsce zabroni³a sa-
morz¹dom w Polsce wystêpowaæ
przeciwko gazoci¹gowi. Mamy do
czynienia z czymœ niesamowitym,
po prostu niesamowitym. To jest po
prostu ob³êd albo zdrada, albo bez-

myœlnoœæ, albo szanta¿, albo strach
przed czymœ, o czym my nie mamy
pojêcia.

Bo na przyk³ad jedn¹ nasz¹
uchwa³ê, sesjê ca³¹, zablokowa³ pan
Artur £¹cki, który obecnie jest kan-
dydatem do Sejmiku Województwa
Zachodniopomorskiego. Zabloko-
wa³ w ten sposób, ¿e namówi³ swo-
ich radnych z Platformy Obywatel-
skiej, ¿eby nie przyszli na sesjê i nie
by³o quorum.

I jeszcze jedna nasza uchwa³a
nie zosta³a uchwalona. On przy-
szed³ na sesjê i mówi, ¿e on siê na to
nie zgadza. Na co siê nie zgadza???
¯ebyœmy ¿¹dali bezpieczeñstwa dla
siebie? On siê nie zgadza, ¿ebyœmy
¿¹dali dla nas jakichœ zabezpieczeñ
finansowych. A co bêdzie, jak nasze
pla¿e zostan¹ zatrute? To z czym siê
pan Artur £¹cki nie zgadza? Nie
zgadza siê, abyœmy walczyli o swo-
je? To kogo on reprezentuje? Proszê
siê zapytaæ – kogo on reprezentuje?
Mo¿e on reprezentuje Rosjê? Gaz-
prom? Bo gdyby reprezentowa³ nas,
mieszkañców, nasze interesy, to by
przyszed³ i powiedzia³: tak, nasi
radni te¿ s¹ przeciw gazoci¹gowi. A
teraz okazuje siê, ¿e rz¹d podpisuje
umowê na gaz jeszcze dro¿ej i dziê-
ki temu gazoci¹g jest budowany.
Czy to nie jest ob³êd? Ob³êd! -
mówi³ kapitan ¯eglugi Wielkiej
Waldemar Jaworowski, mieszka-
niec Pobierowa, kandydat PiS do
Sejmiku Województwa Zachodnio-
pomorskiego w okrêgu Nr 2, Lista
Nr 5, Miejsce Nr 1.

Takich ludzi jak pan Waldemar
potrzebuje nasz powiat, nasza gmi-
na, nasz region i województwo, ale
tak¿e Polska, w naszym Sejmiku.

                                            MJ

No i sta³o siê po 40 latach ocze-
kiwañ, droga z Rybokart do Wilcz-
kowa oficjalnie zosta³a otwarta.
Wstêgê m.in. przecina³a wspólnie z
burmistrzem Gryfic pani Irena Woj-
ciechowska, wieloletnia nauczy-
cielka w SP Rybokarty, póŸniej w
SP4 w Gryficach, znana z wielkiej
pasji bibliotekarskiej.

Prywatnie – mama obecnej so³-
tys Bo¿eny Paw³owskiej.PóŸniej
by³ przejazd now¹ drog¹ do Wilcz-
kowa. Droga dobra, bez ograniczeñ
tona¿u. Ale rekultywacja naruszo-
nej ziemi zajmie trochê czasu. Dro-
gowcy maj¹ za naruszenie w³asno-
œci rolników zap³aciæ. Czy tak zro-
bi¹? Mieszkañcy Rybokart na pew-
no powiedz¹.                              M

Droga do Wilczkowa zrobiona
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Na zebranie wiejskie w Prusino-
wie w dniu 15 listopada przyby³ bur-
mistrz Gryfic Andrzej Szczygie³,
sekretarz gminy Wanda Piwoni, kie-
rownik Wydzia³u Rolnictwa i
Ochrony Œrodowiska Wies³awa
Keler, obecna by³a równie¿ równie¿
dyr. SP Prusinowo Ma³gorzata
Krawczyk.

Zebranie zwo³ano na wniosek
czêœci mieszkañców Prusinowa w
celu odwo³ania ze stanowiska so³-

Szafrañska
pozosta³a
so³tysem
w Prusinowie

tysa Mariê Szafrañsk¹. Po stwier-
dzeniu quorum powo³ano Komisje
skrutacyjn¹, przeliczono kartki do
g³osowania i rozdano je imiennie.
G³osowanie by³o tajne. Wynik
g³osowania: na 112 osób bior¹-
cych udzia³ w odwo³aniu so³tysa
oddano 41 za odwo³aniem. Prze-
ciwnych by³o 68 osób. Trzy g³osy
uznano za niewa¿ne. So³tysem
Prusinowa jest wiêc nadal Maria
Szafrañska.                                M

12 listopada w galerii Hosso
zosta³ skopany i olany (¿eby nie
napisaæ - obsikany) starosta powia-
tu Kazimierz Saæ, a raczej jego tek-
turowa atrapa tam stoj¹ca. Po doko-
nanym czynie pan Dariusz M. sam
zg³osi³ siê na policjê i z³o¿y³ zezna-
nia w tej sprawie.

Jak widaæ starosta budzi emocje
negatywne proporcjonalnie od-
wrotne do wydatków na swoj¹ kam-
paniê. Im wiêcej wszêdzie „Sacia”,

tym bardziej roœnie irytacja wybor-
ców. W gospodarce nazywa siê to
„przegrzaniem” lub przeinwesto-
waniem. Ale te¿ byæ mo¿e to prze-
grzanie wi¹¿e siê ze stanem psy-
chicznym kandydata - im wiêkszy w
nim strach przed utrat¹ pracy, tym
wiêksze nak³ady na propagandê.
Kampania tego kandydata zaczyna
przypominaæ dowcip o Leninie -
wszêdzie Saæ, a¿ bojê siê otworzyæ
lodówkê...                         KAMAR

„Starosta” skopany

Ech, Arturze z ³¹cki
Gdzie okiem nie rzucê
Tu, tam albo ku górze
Twoich banerów ca³e ³¹cki
Widzê kolego Arturze.

Widzimy na busach i p³otach
Wszêdzie widzimy Artura
Jakby po wypiciu Mamrota

A tu wieœæ gminna niesie
¯e jutro Artura zobaczymy
Na ka¿dym drzewie w lesie

                                        Napisa³ kpt.¿.w. Waldemar Jaworowski

Na za³¹czonych zdjêciach do-
skonale widaæ, jak szeroki jest
chodnik na nowo przebudowanej ul.
Mickiewicza.

Spacerkiem
po mieœcie

Z jednej strony stary s³up oœwie-
tleniowy, z drugiej – podniesione
schody. Przy modernizacji chodnik
obni¿ono o 20-30 cm.                 M
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Na powiatowych tablicach rekla-
mowych (du¿e bilbordy) i na tych bê-
d¹cych w³asnoœci¹ HOSSO wisz¹:
kandydat na burmistrza K.  i starosta
K. Saæ. Pewnie na którejœ te¿ wisi A.
£¹cki. Wisz¹ nie tylko na tablicach,
ale na fasadach budynków (od razu
widaæ kto jest kto). Wisz¹ wszêdzie,
gdzie siê da, ¿eby naród wiedzia³, kto
tu dowodzi i kto „dowodzi³ bêdzie”.
Nas jednak zainteresowa³ baner se-
kretarza powiatu St. Ho³ubczaka i nie
dlatego, ¿e spogl¹da z niego na inny
baner, na którym wisi starosta. Ale
dlatego, ¿e sekretarz jakby nie by³o
powiatu, startuje z listy „Idziemy ra-
zem” do gminy Gryfice. Zastanawia-
j¹ce jest dlaczego do gminy. W 2002 r.
by³ przecie¿ sekretarzem gminy Gry-
fice. W tym te¿ roku w przys³owiowe-
go „konia” zrobi³ burmistrza Andrze-
ja Szczyg³a. Historia œmieszna, choæ
w 100% prawdziwa. Bo przecie¿ jed-
nym samochodem pojechali na

Nowy uk³ad? pierwsz¹ sesjê powiatow¹ do zamku w
P³otach, gdzie na starostê wybrany zo-
sta³ K. Saæ. To na tej sesji, któryœ z rad-
nych rzuci³ nazwisko - Stanis³aw Ho-
³ubczak na sekretarza powiatu. Pan
Stanis³aw wyrazi³ zgodê, radni prze-
g³osowali i tak w jednej chwili sekre-
tarz gminy sta³ siê sekretarzem powia-
tu.

Dziœ kiedy patrzê na te banery sta-
rosty i sekretarza, to myœlê sobie, ¿e
pan sekretarz szykuje siê na stanowi-
sko wiceburmistrza Miasta  i Gminy
Gryfice. Taki tajny uk³ad, bo oni
sadz¹, ¿e K. Kozak wygra wybory, bur-
mistrzem zostanie, a poniewa¿ do tej
roli absolutnie siê nie nadaje, to wes-
prze go silne ramiê i mocna (wiedz¹)
g³owa St. Ho³ubczaka. Jak bêdzie?
Dowiemy siê ju¿ 22 listopada. Mimo
tego dodam jeszcze, byæ mo¿e p. Ho-
³ubczak przesta³ wierzyæ w wygran¹
starosty Sacia i K. Kozaka i ucieka do
gminy? Tak te¿ mo¿e byæ.             M
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Jedn¹ z podstawowych
kwestii rozpatrywanych
przez Zespó³
Parlamentarny ds.
zbadania przyczyn
katastrofy smoleñskiej
by³o ustalenie
okolicznoœci w jakich
dosz³o do przejêcia
obowi¹zków Prezydenta
RP przez Bronis³awa
Komorowskiego.
29 paŸdziernika
Zespó³ wys³ucha³
relacji Andrzeja Dudy,
Podsekretarza Stanu
w kancelarii Prezydenta
Lecha Kaczyñskiego.

Z relacji wynika, ¿e w dniu ka-
tastrofy ju¿ ok. godz. 11 Lech Cza-
pla, szef Kancelarii Sejmu zwró-
ci³ siê do min. Dudy z informacj¹,
¿e w zwi¹zku ze œmierci¹ Prezy-
denta Kaczyñskiego obowi¹zki
Prezydenta RP przejmuje Broni-
s³aw Komorowski. Czapla nie
potrafi³ wyjaœniæ w oparciu o jakie
informacje nast¹pi³o stwierdzenie
zgonu Prezydenta i uprawdopo-
dobniæ tej wiadomoœci inaczej,
jak powo³uj¹c siê na przekaz me-
dialny. Zdaniem ministra Dudy,
rozmowa z Czapl¹ zakoñczy³a siê
„dosyæ gwa³townie”.

Jeszcze dwukrotnie tego dnia
urzêdnicy Kancelarii marsza³ka
starali siê uzyskaæ akceptacjê
Kancelarii Prezydenta Kaczyñ-
skiego dla podejmowanych przez
Komorowskiego prób przejêcia
obowi¹zków Prezydenta. Osta-
tecznie wkrótce przed godz. 14
Lech Czapla poinformowa³, i¿
przejêcie obowi¹zków zostanie
podane do wiadomoœci publicznej
w specjalnym oœwiadczeniu mar-
sza³ka. Jako podstawê tej decyzji
poda³ rozmowê Bronis³awa Ko-
morowskiego z prezydentem Ro-
sji Dmitrijem Miedwiediewem
oraz telegram od niego, w którym
stwierdzono, i¿ Lech Kaczyñski
nie ¿yje. Prezydencki minister po-
wiedzia³, i¿ jest pewien, ¿e powie-
dziano mu wówczas o dokumen-
cie pisemnym i o rozmowie telefo-
nicznej, która by³a jakby z³o¿e-
niem kondolencji i telefonicznym
zawiadomieniem o œmierci Prezy-

Z ZOMO DO SEJMU
denta RP w katastrofie lotniczej
pod Smoleñskiem.

Komentuj¹c relacje Andrzeja
Dudy szef zespo³u parlamentar-
nego Antoni Macierewicz stwier-
dzi³, ¿e z przebiegu zdarzeñ wy-
nika, i¿ przejêcie obowi¹zków
Prezydenta RP odby³o siê w opar-
ciu o decyzjê prezydenta Rosji.
„Do dnia dzisiejszego nie zdo³a-
no ustaliæ na jakiej podstawie
faktycznej (poza stanowiskiem
prezydenta Rosji) marsza³ek Ko-
morowski przej¹³ obowi¹zki Pre-
zydenta RP w dn. 10 kwietnia br.”
– poinformowa³ Macierewicz.

W tym samym czasie, gdy Lech
Czapla naciska³ na ministra Dudê,
Rosjanie zatrzymali na lotnisku
smoleñskim innego ministra Kan-
celarii Prezydenta Jacka Sasina,
uzasadniaj¹c to tym, jakoby po ka-
tastrofie Tu-154M zosta³a za-
mkniêta przestrzeñ powietrzna.
Fakt ten nie przeszkadza³ jednak
l¹dowaæ w Smoleñsku rosyjskim
maszynom wojskowym. Sasin
chcia³ jak najszybciej wróciæ do
Warszawy. Powodem by³y m.in.
niepokoj¹ce telefony od wspó³pra-
cowników z Polski, gdzie - jak sam
okreœla - nastêpowa³y wówczas
„fakty przejmowania w³adzy”. Po
wielu interwencjach u w³adz rosyj-
skich i proœbach o pomoc kierowa-
nych do ambasadora Józefa Bahra,
Sasin wróci³ do Warszawy dopiero
po godz. 17, gdzie ju¿ od wielu go-
dzin trwa³o przejmowanie w³adzy
przez Bronis³awa Komorowskie-
go.

Ponownie Lech Czapla ode-
gra³ istotn¹ rolê pod koniec paŸ-
dziernika br., gdy powo³a³ specjal-
ny zespó³ sejmowy, który ma zaj-
mowaæ siê niszczeniem niejaw-
nych dokumentów Komisji do
Spraw S³u¿b Specjalnych. W jego
sk³ad wchodzi czterech pracowni-
ków Kancelarii Sejmu. Do koñca
listopada maj¹ czas na wyselek-
cjonowanie i zniszczenie niektó-
rych dokumentów przechowywa-
nych w sekretariacie Sejmowej
Komisji do Spraw S³u¿b Specjal-
nych. Jakie dokumenty zamierza
niszczyæ zespó³ Czapli nikt nie
potrafi powiedzieæ. O zamiarze
„brakowania” dokumentów (jak
nazwa³ tê operacjê Czapla) nikt
nie poinformowa³ pos³ów z Komi-
sji ds. s³u¿b. PiS twierdzi, ¿e w
takich sprawach decyzjê powinni
podejmowaæ przedstawiciele klu-

bów parlamentarnych, a nie pra-
cownicy Kancelarii Sejmu. Pose³
Jaros³aw Zieliñski, cz³onek Ko-
misji o brakowaniu dokumentów
dowiedzia³ siê od dziennikarzy.
„Nikt ze mn¹ nie konsultowa³ tej
akcji. Bêdê ¿¹da³ wyjaœnieñ w tej
sprawie” – stwierdzi³ Zieliñski.

Poœpiech i tryb w jakim powo-
³ano komisjê mo¿e sugerowaæ, ¿e
chodzi o zniszczenie dokumen-
tów, które z ró¿nych powodów s¹
niewygodne dla obecnej w³adzy.
Powierzenie tego zadania zespo-
³owi pracowników sejmowych
pod kierunkiem Czapli sprawi, ¿e
pos³owie opozycji mog¹ nigdy nie
uzyskaæ informacji o faktycznym
zakresie „brakowania”.

Postaæ Lecha Czapli – osoby o
wielkich, realnych uprawnie-
niach, dzia³aj¹cej w cieniu naj-
wa¿niejszych zdarzeñ politycz-
nych by³aby ma³o interesuj¹ca na
podstawie oficjalnego ¿yciorysu.
Dowiemy siê jedynie, ¿e Czapla
jest absolwentem politologii
Uniwersytetu im. Adama Mickie-
wicza, od roku 1980 zawodowo
zwi¹zanym z administracj¹ Sej-
mu. Zaczyna³ jako sta¿ysta w
Komisji Przemys³u Lekkiego.
Jednak ju¿ w okresie Sejmu kon-
traktowego pe³ni³ wa¿n¹ funk-
cjê sekretarza Komisji Nadzwy-
czajnej do Zbadania Dzia³alno-
œci MSW. Od 1989 pracowa³ w
Sekretariacie Posiedzeñ Sejmu,
dochodz¹c do stanowiska dyrek-
tora tego biura. W 2001 zosta³
zastêpc¹ szefa Kancelarii Sej-
mu, a w 2008 powo³ano go na
pe³ni¹cego obowi¹zki szefa. W
2010 obj¹³ funkcjê szefa Kance-
larii Sejmu.

Tak siê jednak sk³ada, ¿e 2 listo-
pada br. Biuro Lustracyjne IPN
uzupe³ni³o katalogi w Biuletynie
Informacji Publicznej IPN o infor-
macje zawarte w dokumentach or-
ganów bezpieczeñstwa PRL doty-
cz¹ce 75 osób pe³ni¹cych funkcje
publiczne. Jeden z nowych wpi-
sów katalogu dotyczy szefa Kance-
larii Sejmu Lecha Czapli, miano-
wanego na to stanowisko przez
Bronis³awa Komorowskiego w
dniu 23 lipca 2010 roku.

Z ujawnionych materia³ów
wynika, ¿e Lech Czapla w okresie
od 16.07.1976 r. do 18.08.1976
by³ kursantem na wolnym etacie
milicjanta-kierowcy plutonu lek-
kiego pododdzia³ów operacyj-

nych ZOMO w KSMO. We w³a-
snorêcznie napisanym ¿yciorysie
z 12.04.1979 r. Czapla stwierdzi³,
¿e w okresie 15.07 - 18.08 1976 r.:
„pe³ni³ s³u¿bê wojskow¹ w
KSMO”. W maju 1979 r. Czapla
zosta³ opiniowany przez Departa-
ment I MSW (tzw. wywiad SB
PRL) jako kandydat na praktykê
dyplomatyczn¹ w Ministerstwie
Spraw Zagranicznych. (akta sygn.
IPN BU 01862/494.), a ju¿ jako
pracownik kancelarii Sejmu PRL
upowa¿niony zosta³ w dniu
09.01.1985 r. przez Wydzia³ XII
Biura „C” MSW do dostêpu w
miejscu pracy do informacji sta-
nowi¹cych tajemnicê pañstwow¹.
Warto dodaæ, ¿e Biuro „C” MSW
by³o w okresie PRL-u rodzajem
archiwum, ale przede wszystkim
pe³ni³o rolê ewidencji operacyjnej
wszystkich pionów MSW. W nim
gromadzono materia³y dotycz¹ce
osób, którymi interesowa³a siê
S³u¿ba Bezpieczeñstwa lub MO,
rejestrowano tajnych wspó³pra-
cowników i trzymano ich doku-
mentacjê. ,,Biuro C” odpowiada-
³o na pytania pionów operacyj-
nych SB i MO, czy interesuj¹ca je
osoba jest notowana i w jakim cha-
rakterze. W Biurze C” gromadzo-
no te¿ akta operacyjne ró¿nych
spraw, dokumenty wytworzone
przez jednostki MSW, a tak¿e fil-
my i fotografie. Przyznanie Le-
chowi Czapli przez Biuro „C”
MSW dostêpu do informacji sta-
nowi¹cych tajemnicê pañstwow¹
œwiadczy, ¿e by³ cz³owiekiem,
którego S³u¿ba Bezpieczeñstwa
darzy³a pe³nym zaufaniem.

Fakt, i¿ by³y zomowiec pe³ni³
w III RP funkcjê sekretarza Komi-
sji Nadzwyczajnej do Zbadania
Dzia³alnoœci MSW, zapewne ju¿
nikogo nie dziwi. Obecne stano-
wisko – szefa Kancelarii Sejmu
daje Lechowi Czapli znacznie
wiêksze mo¿liwoœci wp³ywu na
bieg wa¿nych zdarzeñ politycz-
nych. Jak wskazuj¹ okolicznoœci
w jakich nast¹pi³o przejêcie obo-
wi¹zków Prezydenta Kaczyñskie-
go, to szef Kancelarii Sejmu, re-
prezentuj¹cy Bronis³awa Komo-
rowskiego odegra³ w nich najwa¿-
niejsz¹ rolê.

Lecha Czaplê mo¿na zatem do-
pisaæ równie¿ do innego, szczegól-
nego katalogu postaci - „Wszyst-
kich ludzi Bronis³awa K.”

Aleksander Œcios
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

NIERUCHOMOŒCI US£UGI MIESZKANIA
Powiat ³obeski Powiat ³obeskiPowiat ³obeski

£obez ul. Bema 27. Lokal handlowy
o pow. 72 mkw. w budynku wolno-
stoj¹cym. Udzia³ w 1/2 w dzia³ce
630 mkw. Standard podstawowy.
Cena 100 000 z³. Tel. 600 265 547.

Pstr¹g, karp, ¿ywy i wêdzony. Smak
wyborny. Lesiêcin Tel. 503 177 347

Sprzedam traktor nr 30 gm. £obez.
Tel. 783 233 685

Stare polskie radio Pionier U2 (dzia-
³aj¹ce) dla kolekcjonera sprzedam.
Zdjêcia na ¿yczenie. Tel. 501 894
828.

U¿ywany kontuar z p³yty meblowej
oraz profili i k¹towników do punktu
kasowego sprzedam. Tel. 501  894
828

Masz sposób na deszczowe wie-
czory? Ja mam. PrzyjdŸ w ka¿dy
czwartek w godz. 18 - 21, £obez ul.
Murarska 9a i zagraj w grê Cash-
flow!.  www.Icfe.pl

Otwarto sklep prozdrowotny
TOTU GAMA w £obzie, ul. Przed-
miejska 11. Oferujemy artyku³y
prozdrowotne, us³ugi œwiecenia i
konchowania uszu. Tel. 91
3974273.

Region

Us³ugo foto video, tel. 502 743 646.

Dywanopranie. Tel. 604 373 143

Wideofilmowanie. Tel. 605 732
267.

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

Profesjonalna pomoc w porz¹d-
kach domowych. Kontakt 517 217
326

Videofilmowanie, fotografia. Tel.
505 747 377

Powiat gryficki

Region
Kupiê antyki, militaria, ró¿ne staro-
cie. Tel. 501 126 109

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwa-
ga. Gabinet Œwidwin, tel. 880 400
739.

Powiat œwidwiñski

INNE

GARA¯E BLASZANE OCYN-
KOWANE – PRODUCENT. Tel.
059 8334312, 798 710 329, 698
230 205. F.T. Wróbel Przechle-
wo. www.blaszanygaraz.pl

W £obzie ul. G³owackiego sprze-
dam mieszkanie 3 pokoje, balkon, I
piêtro, 58 mkw.. Tel. 508 216 380.

Resko, sprzedam mieszkanie 93
mkw., dzia³ka 2200 mkw. 3 pokoje,
145 000 z³, 888 169 572.

Poszukijê kawalerkê do wynajêcia
w £obzie - pilnie. Tel. 518 562 526

Sprzedam mieszkanie (4 pokojo-
we) w £obzie na parterze. Tel. 91
397 5088.

Sprzedam mieszkanie w £obzie na
ul. S³owackiego 51  o pow. 120 mkw.
Tel. 784 574 656 po godz. 18-tej,

Sprzedam mieszkanie 4-pokojowe
w £obzie na os. Orzeszkowej. Cena
185 tys z³. Tel.91 397 5637. Tel. 91
3975088.

Sprzedam mieszkanie w³asnoœcio-
we bez czynszowe do remontu w
Poradzu 65,20 mkw., dwa pokoje,
kuchnia, ³azienka, spi¿arka, ponad-
to piwnica po pow. 33,07 mkw.,
ogród i pomieszczenie gospodar-
cze. Cena 75 tys. z³ do negocjacji,
kontakt 505 533 306 po godz. 18.00.

Resko, Sprzedam mieszkanie 85
kmw., dzia³ka 838 mkw., 3 pokoje,
cena 145.000 z³. Tel. 888 169 572.

Sprzedam mieszkanie o pow. 37
mkw. 2 pok. z aneksem kuchennym
po kapitalnym remoncie Cena 125 tyœ
z³. Tel. 509 420 077. Ul. Ogrodowa

PRACA

ROLNICTWO

Powiat ³obeski
Sprzedam prosiaki. Tel. 504 209
551, 91 395 1994 Sprzedam mieszkanie 2 pokojowe

w centrum Gryfic, po remoncie, 38
mkw., I piêtro. Tel. 503 045 960.

Sprzedam mieszkanie w P³otach,
68 mkw., 2206 z³/mkw., 3 pokoje, II
piêtro, blok ocieplony, okna PCV.
Tel. 609 577 564

Powiat gryficki

Sprzedam dzia³kê budowlan¹ 13
arów, uzbrojona, gaz, woda, kanali-
zacja. Osiedle Chrobrego Œwidwin.
Tel. 511 776 738

Œwidwin, lokale od 40 – 300 mkw.
G³ówna ulica. Tel. 691 352 489

Sprzedam pó³ domu w Œwidwinie,
pow. 110 mkw. na dzia³ce 1300
arów. Tel. 601 795 722 lub 665 846
162

Powiat œwidwiñski

Dzia³ka, Nowogard, wyjazd na Star-
gard, rolna z przeznaczeniem na
budownictwo szeregowe i jednoro-
dzinne wg planu zagospodarowa-
nia terenu. Pow. 26 831 mkw.,  w
ca³oœci 20 PLN  mkw., po podziale
45 PLN  mkw. Tel. 660-424-989

Nowogard, kompleks 2 dzia³ek o
³¹cznej powierzchni 5864 mkw. i
5904 mkw., przez. przemys³ i us³ugi,
inwestycyjna, 1 ogrodzona, droga
asfaltowa, centrum miasta, 800 m
od g³ównego skrzy¿owania, 35 PLN
netto mkw. Tel. 660 424 989, 91 432
6122

Region

MOTORYZACJA

Powiat drawski

Poszukujemy przedstawicieli do
pracy w firmie po¿yczkowej w Re-
sku i okolice. Tel. 662 167 078

Powiat ³obeski

Poszukujemy przedstawicieli fi-
nansowych na terenie £obza,
Drawska, Z³ocieñca i Œwidwina.
Kontakt tel. 664 111 217  lub e-
mail: anna.krawiec@opty.biz.pl

Powiat ³obeski
Sprzedam Opel Astra II, Combi Die-
sel 2.0, ABS, wspomaganie, cen-
tralny zamek, klimatyzacja, elektr.
szyby, lusterka. 100% sprawny,
cena 9800 z³. Tel. 509 810 793

Sprzedam komplet opon zimowych
z felgami stalowymi ( u¿ywane ) 185/
65/14 z Forda Focusa cena 300 z³/
komplet. Tel. 91 397 4254

Sprzedam samochód ciê¿arowy
marki FS Lublin ( DIESEL), Cena do
negocjacji. Tel. 601 569 191

Sprzedam felgi stalowe 14” - 4 szt.
- 100 z³. TEL. 783 471 843

Toyota Picnic, rok prod. 99, 2.0,
benzyna + gaz. Tel. 501 894 828.

Z³ocieniec. Korepetycje jêzyk pol-
ski, angielski. Przygotowanie do
matury. Tanio. Tel. 663 563 778

Powiat drawski

Region

NAUKA

Drawsko Pom. ul. Poznañska 15,
sprzedam 1/2 domu, parter o po-
wierzchni 90 mkw. wraz z gara¿em
i ogrodem. Tel. 791 443 917.

Poszukujê mieszkania do wynajê-
cia w Drawsku Pomorskim lub oko-
licach, Tel. 605036564

Drawsko Pom. Sprzedam lub wy-
najmê mieszkanie dwupoziomowe
na parterze o pow. 71 mkw. na
mieszkanie lub dzia³alnoœæ - biuro,
ul. Chrobrego 1A/ m 1. Gara¿. Tel.
94 363 4069 w godz. 9.00-18.00.

Sprzedam mieszkanie w Drawsku
Pom. w³asnoœciowe, bezczynszo-
we, w centrum miasta, 3 pokoje,
kuchnia, ³azienka, 60 mkw., na par-
terze. Wiadomoœæ w zak³adzie fry-
zjerskim ul. Kupiecka 3. Tel. 94 363
3890 w godz. 8.00 -19.00.

Powiat drawski

Sprzedam samochód marki Hyun-
day, 5-drzwiowy (kombi), rok prod.
1997, poj. 2,0 Cena do uzgodnienia,
Tel. 601059686

Powiat drawski

MOTORYZACJA

Kupiê stare motocykle, motorowery,
rowery, samochody. Tel. 501 126
109

Region

GARA¯E, WIATY BLASZANE,
MONTA¯ - DOWÓZ GRATIS.
TEL. 598 334 536, 605 286
058, 661 953 331. PRODU-
CENT GO-STAL PRZECHLE-
WO.  U nas najtaniej.
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S¹dna niedziela zbli¿a siê milo-
wymi krokami. Dla niektórych to
czas dylematów wyborczych, dla
mnie ju¿ teraz wszystko jest jasne.
Oczywiœcie czujê  wielki niedosyt w
kandydatach; poszukujê ludzi m¹-
drych, rozwa¿nych, nieprzekup-
nych i niezjednanych. Ludzi o spo-
³ecznym zaciêciu, z poczuciem od-
powiedzialnoœci za swoje czyny i
s³owa, dla których wymar³ym ma-
mutem nie jest honor i dotrzymywa-
nie obietnic, które dziœ sypi¹ siê z ust
i kieszeni niektórych kandydatów.

Na pewno nie zag³osujê na
dwóch biesów od kilku lat zawiadu-
j¹cych nasz¹ gmin¹ i powiatem;
celowo nie u¿ywam zwrotu „rz¹dz¹-
cych” bo do tego potrzeba rozwagi,
m¹droœci wynikaj¹cej z doœwiad-
czenia i przeogromnej wiedzy, po-
kory i umiejêtnoœci s³uchania. Prze-
cie¿ nie zag³osujê na cz³owieka,
który rozmawiaj¹c ze mn¹ pali pa-
pierosa, trzyma rêce w kieszeni,
krzyczy i u¿ywa wulgaryzmów, stra-
szy oraz jednym rozkazem daje pra-
cê w podleg³ych jemu jednostkach
ludziom, których kwalifikacje,
kompetencje pozostawiaj¹ wiele do
¿yczenia. Ale co SWÓJ, to swój,
prawda?  Nie zag³osujê te¿ na goœcia
- ekologa, który w nosie ma moje
sprawy, rozdaje za z³otówkê moj¹
ziemiê, chce postawiæ dooko³a Gry-
fic ultra nowoczesne wiatraki zatru-
waj¹ce wszystkim ¿ycie, nie posta-
wi basenu moim dzieciom bo i tak
gamonie nie potrafi¹ p³ywaæ. Ale
przed wyborkami to nagle wszystko
staje siê „the best”. Niestety, pano-
wie przegrali ze mn¹, bo nale¿ê do
tej grupy osób z wy¿szym od ich IQ
i nie z³apiê siê na obietnice bez po-
krycia, wyremontowane chodniki i

Redakcja Gazety Gryfickiej

Wybory to czas podsumowañ, tak¿e osobistych
ulice w centrum, na galeriê Hosso,
lotnisko w centrum, ogródek japoñ-
ski, baloniki, ulotki, uœmiechy i kie³-
baski. Mnie raczej interesuje ta
„druga” strona: kanalizacja na
wsiach, drogi wjazdowe do miasta
(ta Modlimowo- Gryfice jest tak
dziurawa jak mózg jednego z kandy-
datów). Ciekawi mnie co robi¹ aby
zatrzymaæ m³odych, inteligentnych
i wykszta³conych ludzi w tym wy-
mieraj¹cym mieœcie? Gdzie te 100
mln z³otych, dziêki którym pozy-
skano nowe miejsca pracy? W Hos-
so? W wiatrakach? W basenie? Zbli-
¿aj¹ce siê wybory pokazuj¹ wyraŸ-
nie w jaki sposób traktuje siê wybor-
ców; wszyscy przecie¿ jesteœmy
idiotami, którzy nie pamiêtaj¹ z³o-
¿onych a niezrealizowanych obiet-
nic z poprzednich wyborów, myœl¹-
cych, ¿e remont zabytków i ulic to
wielki sukces w³odarzy a nie obo-
wi¹zkowa realizacja przepisu unij-
nego.

Nie zag³osujê na so³tysa Lubie-
szewa Iwonê D³ubak, której wieœ
wygrywa konkurs na „Najwiêksze
zad...e”, wieœ bez drogi, kanalizacji,
œwietlicy, bez imprez dla dzieci i
doros³ych. Nie chodzi³a na ¿adne
sesje rady gminy to jako radna  bê-
dzie nadal nieobecna ale op³acana.
Ale pani so³tys s³ynie z jednej nie-
bywa³ej umiejêtnoœci- œwietnie po-
trafi w urzêdzie gminy podk³adaæ
dokumenty in blanco. Takich spe-
ców nam potrzeba! Mamy ju¿ by-
³ych agentów wiadomych s³u¿b,
którym wypra³y siê mózgi z poczu-
cia godnoœci i tak jakby nigdy nic siê
nie sta³o chc¹, aby ci którym zmar-
nowali kariery i nierzadko ¿ycie te-
raz na nich g³osowali! To ju¿ nie
ironia losu, to gigantyczna tragifar-

sa, ¿e tacy... no w³aœnie kto? bo bra-
kuje mi okreœlenia, przecie¿ nie lu-
dzie - byli PEDAGOGAMI.

Nie zag³osujê na Krzysztofa
Wilczyñskiego, który by³ „martw¹
dusz¹” w Domu Pomocy. Oczywi-
œcie na rozkaz takiego jednego ze
Starostwa; by³, listê podpisywa³,
pieni¹¿ki bra³, ale do pracy mu jakoœ
nie bardzo by³o. Czy zatem teraz
bêdzie mu po drodze z moimi spra-
wami?

Nie zag³osujê na panów Malacê,
Maœlankiewicza i £abêdzkiego, bo
ZBYT uk³adni i spolegliwi wobec
naczelnego wodza i na dodatek z
gatunku tych „nic-nie-robi¹cych”.

No, na 1000% nie zag³osujê na
Stanis³awa B³ysza, bo to bardzo
ofiarny cz³owiek jest. I k³amliwy na
ka¿dym kroku, co potwierdzi³ w
ostatnim wywiadzie udzielonym
„Panoramie”.

Nie zag³osujê na S. Rozpondka,
J. Zdancewicza, H. Chmiela, R.
Szuster, P. Kubalicê, M. Tyburskie-
go, A. Wiznerowicz, bo jakoœ tak nie
bardzo mi ta gwardia przyboczna
naczelnego wodza pasuje. Czy¿ nie
widaæ, jak dr¿¹ o swoje sto³eczki?
Niech mnie ktoœ przekona, ¿e w/w
kandydaci kieruj¹ siê tylko i wy³¹cz-
nie dobrem spo³ecznym... Z tego
samego powodu nie zag³osujê na A.
Byczkiewicz i M. Pelc - czy¿ obie
panie nie z polecenia biesa ze Staro-
stwa startuj¹  w wyborkach?Je¿eli
tak, to s³abiutko oceniaj¹ siebie jako
fachowców, skoro dr¿¹ o przysz³oœæ
swych stanowisk. Bo a nu¿ zmieni
siê wódz i wylecê z dobrej posadki?

Nie zag³osujê te¿ na Krzysztofa
Tokarczyka, którego zdanie jest
zmienne jak chor¹giewka na wie-
trze. Ot i jest za wiatrakami i nie

jest... Jeszcze pó³ roku temu wielki
zwolennik naczelnego wodza, a te-
raz ju¿ nie.

Nikt mnie nie zmusi, by g³oso-
waæ na Teresê Rêkas i Magdalenê
Kupczyk, które na widok petenta
doznaj¹ szoku i bulwersuj¹ siê, ¿e
jakiœ cz³owiek czegoœ chce i ocze-
kuje od ich ukochanego burmistrza
i od nich samych jako radnych. Ja-
kim prawem w ogóle mo¿e szaracz-
kowi przyjœæ do g³owy, aby chcieæ
rozmawiaæ z tak wa¿nymi paniami?

No, na Edmunda WoŸniaka i le-
karza, by³ego dyrektora, nie zag³o-
sujê nawet jak mnie sam papie¿ o to
poprosi. I tu argumentowaæ nie po-
trzeba, bo zwyczajnie szkoda pr¹du.

Kampania ruszy³a pe³n¹ par¹;
niekoniecznie sprawiedliwa, hono-
rowa i demokratyczna. Dlaczego
nagle w koœcio³ach na nabo¿eñ-
stwach widywaæ zaczynamy tych,
których tam wczeœniej nie by³o wi-
daæ? Czy to przedwyborcze nawró-
cenia? Widaæ tak, skoro jeden z
kandydatów biega w niedziele i do
du¿ego i do ma³ego koœcio³a, a i na
wioseczce jednej takiej te¿ msz¹ nie
pogardzi. Ot, spec od wizerunku tak
nakaza³, bo to dobrze zrobi na twarz.
Dlaczego ze œcian budynków podle-
g³ych dwóm urzêdom uœmiechaj¹
siê tylko dwaj kandydaci? Czy¿ nie
jest to nadu¿ywanie swoich stano-
wisk? Ile gmina liczy sobie za zajê-
cie metra kwadratowego na tak¹
mi³¹ buŸkê? A je¿eli nie liczy, to ja
nie mam ¿yczenia, aby na - b¹dŸ co
b¹dŸ - moim budynku wywieszano
podobizny tych, którzy psuj¹ mi od
kilku lat moje ¿ycie.

Czytelnik (dane autora do wia-
domoœci Redakcji).

W ostatnim numerze wa-
szej gazety poruszyliœcie te-
mat startu w wyborach nie-
jakiego pana R. £., ktory
przys³a³ wam oœwiadczenie
o wspó³pracy z kontrwywia-
dem wojskowym w czasach

PRL. Nie by³oby w tym nic nie-
zwyk³ego, ale z tonu tego
oœwiadczenia przebija wyrzut,
i¿ cz³owieka, który pracowa³
dla obronnoœci, postponuje siê
publicznie.To tak, jakby tajna
wspó³praca z WSW by³a szla-
chetna, w odró¿nieniu od taj-
nej wspó³pracy z SB.

Prawda jest mo¿e bardziej ponura – objaœnienia
do artyku³u o kandydatach TW

Tymczasem prawda jest mo¿e
bardziej ponura, szczególnie dla
by³ych ¿o³nierzy zawodowych. Ale
najpierw trochê polemiki.

1) Nie wszyscy ¿o³nierze zawo-
dowi wyje¿d¿aj¹cy na zagraniczne
misje podpisywali akces do Kontr-
wywiadu. ̄ aden wojskowy regula-
min tego nie przewidywa³. Obowi¹-
zywa³a droga s³u¿bowa i ¿o³nierz
wszelkie niekorzystne dla wojska
wypadki powinien meldowaæ do-
wódcy, a nie lataæ do Kontrwywia-
du.

2) W ka¿dej jednostce LWP by³
oficer kontrwywiadu i nie potrzeba

by³o nic podpisywaæ, by drog¹
s³u¿bow¹ lub bezpoœrednio siê z
nim skontaktowaæ. O có¿ wiêc cho-
dzi z t¹ wspó³prac¹? Zgodê na
wspó³pracê podpisywa³y dwie ka-
tegorie wojskowych, wyje¿d¿aj¹c
za granicê. Pierwsz¹ kategori¹ byli
wy¿si oficerowie, którzy kontakto-
wali siê bezpoœrednio z wojskowy-
mi innych pañstw. Znali jêzyki,
wiêc byli cenni. Drug¹ kategoriê
stanowili podoficerowie zawodo-
wi i niektórzy ¿o³nierze zasadni-
czej s³u¿by. Ci z kolei mieli za za-
danie badaæ nastroje masy ¿o³nier-
skiej i kadry. Chodzi³o o zapobie-

ganie ucieczkom, podejrzane
kontakty z tubylcami itp. Ta
kategoria ludzi by³a - delikatnie
mówi¹c - bardzo nielubiana. Ci
ludzie mieli ksywê GUMOWE
UCHO.

Do której kategorii nale¿a³ R.
£.? I jeszcze jedna sprawa - misje
zagraniczne nie trwaj¹ wiecznie.
Jak dalej po powrocie wspó³pra-
cowa³ nasz bohater z Kontrwy-
wiadem? Czy po przejœciu do
cywila zapomnieli o nim „opie-
kunowie”? Ale ju¿ za du¿o pytañ.
OBSERWATOR
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Jako kandydat do Sejmiku
Zachodniopomorskiego je¿d¿ê
po terenie, patrzê i rozmawiam z
prostymi ludŸmi. Ubrany w swój
mundur kapitana ¿eglugi wiel-
kiej zatrzymujê siê w kilku miej-
scowoœciach. Dzisiaj dzieñ
Œwiêta Niepodleg³oœci. W Cer-
kwicy, tak jak prawie w ka¿dej
miejscowoœci, na kilku du¿ych
œcianach domów widzê olbrzy-
mie wyborcze banery Artura.
Ka¿dy wart kilkaset z³otych, a za
wywieszenie w³aœciciele te¿ po-
bieraj¹ odpowiednie sumki. W
sklepie jakieœ automaty do gier
przypominaj¹ce jednorêkich
bandytów. Kilku m³odzieñców.
Przywita³em siê. Pytam, czy mnie
znaj¹? Tak - pada kilka odpowie-
dzi. To pan jest tym, który wystê-
powa³ przeciwko budowie gazo-
ci¹gu, mówi¹. Drugi dodaje, ¿e
jeszcze s³ysza³ i widzia³ mnie w
telewizji. Jeden z m³odzieñców
mówi, ¿e w³asnie czyta³ mój arty-
ku³ w Panoramie Gryfickiej pt.
„Ble, ble, ble Artura £¹ckiego
czyli trawnik z rolki”. Pytam, czy
mu siê spodoba³? Odpowiada, ¿e
artuku³ jest zajebisty. Panie kapi-
tanie - pytaj¹, sk¹d ten Artur ma
tyle kasy na te setki bilbordów i
reklamy, którymi obwiesi³ busy?

Inny mówi - co ty siê mar-
twisz, ma kasê to inwestuje. Sta-
rosta pisa³, ¿e zainwestowa³ w
pos³a Oœwiêcimskiego. Inny siê
pyta - dlaczego nie zainwestowa-
li w moj¹ córkê, która skoñczy³a
dwa fakultety, zna cztery jêzyki,
a jak posz³a do Starostwa, to jej
kazali jakiœ kurs skoñczyæ.

- A macie pracê? - zapyta³em.
Ale gdzie tam, odpowiadaj¹.
Praca to jest tylko dla swoich. To
co o tym myœlicie, zapyta³em. A
co tu myœleæ, odpowiadaj¹.

Tu¿ przed wyborami wszyscy
nagle zaczêli robiæ drogi i chod-
niki. Chyba po to, ¿eby ludzie my-
œleli, ¿e w³adza pracuje. Dostali
pieni¹dze z Unii to buduj¹.

Przez te dwadzieœcia lat tej
III Rzeczpospolitej prosty cz³o-
wiek cieszy siê, jak ma pracê i mu
starcza do pierwszego, a ci sturê-
cy bandyci s¹ coraz bogatsi. Py-
tam siê, a kto to s¹ ci sturêcy
bandyci? Jak to kto? To ci, któ-
rzy teraz wywieszaj¹ te hektary
swoich banerów. To kosztuje.
Jak dojd¹ do w³adzy to sobie sto
razy odbij¹ te koszty za banery -
mówi¹ mieszkañcy Cerkwicy.

Ktoœ siê pyta - panie kapita-

Sturêki bandyta, czyli niech
nam gwiazda pomyœlnoœci
Ponownie zaœwieci

nie, a jak pan zostanie radnym w
Sejmiku, to za³atwi nam pan gaz?
Jak to, pytam siê, to wy tu jeszcze
gazu nie macie? Ano nie mamy.
Ale gaz jest bardzo drogi mówiê.
Czy wiecie, ¿e rz¹d podpisa³ umo-
wê na gaz z Rosji dro¿szy, ni¿ jest
w zachodniej Europie? O ile dro¿-
szy – pytaj¹. Odpowiadam, ¿e za
12 lat Polska zap³aci oko³o 8 mld
USD dro¿ej, a to jest tyle, ile ro-
syjskie i niemieckie firmy kosztu-
je budowa Gazoci¹gu Pó³nocne-
go po dnie Ba³tyku. To wychodzi
na to, ¿e Polska, czyli my, Polacy,
sfinansujemy Rosji i Niemcom
ich gazoci¹g! Mo¿e jeszcze po to,
¿eby nam zatru³ Ba³tyk? To po co
rz¹d podpisa³ tak¹ umowê? Mo¿e
zmusili nasz rz¹d? Co ty, mówi
drugi. Jak mo¿na zmusiæ rz¹d,
pewnie przekupili. Ale numer -
mówi jakiœ m³ody cz³owiek. Czy
to mo¿liwe, ¿e nasz rz¹d za te
nasze pieni¹dze, co Ruskim p³aci-
my za dro¿szy gaz, dosta³ w ³apê
i ma teraz na te hektary banerów?
Tego to nikt nie wie i siê nie do-
wie, tak jak nikt siê nie dowie, jak
to naprawdê by³o z t¹ katastrof¹
smoleñsk¹. Nagle jeden starszy
mieszkaniec pyta. Ale czy to do-
brze, ¿e ten Kaczor t¹ Kluzik
Rostkowsk¹ wyrzuci³? Na to m³o-
dy - a co to nas obchodzi. O tym
ci¹gle w telewizji teraz, kiedy s¹
wybory. Nas interesuje, czy mamy
pracê, a oni w telewizji o dupere-
lach mówi¹. Chyba tylko po to,
abyœmy zapomnieli o naszych
problemach. A tymczasem Elita
modli siê o swoje, ale za nasze.

 Kpt.¿.w. Waldemar Jaworowski
Kandydat do Sejmiku

z Listy PIS Nr 1
Ps.
W³aœnie otrzymujê informa-

cjê, ¿e moje reklamy niszczone s¹
ze wœciek³oœci¹. Bilbordy znisz-
czone w Kamieniu Pomorskim,
Dziwnowie. Plakaty – wszêdzie.

Zastanawiam siê, kto mnie tak
nienawidzi. Nie s¹dzê aby to robi³
sztab najwiêkszego kandydata do
Sejmiku, czyli Pana Gublewicza.
Nie s¹dzê ¿yby to by³ sztab Artura
£¹ckiego, ani te¿ nikogo z innych
konkurentów. Komu ja tak na-
bruŸdzi³em? W ostatnich latach
g³ównie dzia³a³em przeciwko
Nord Streamowi. Czy¿by wiêc
ludzie pracuj¹cy dla Rosji i Nie-
miec? Czy¿by oni niszczyli mnie,
a finansowali tych, którzy dla nich
pracuj¹? To sprawa jest dla ABW.

W dniach 10 - 30 paŸdziernika
2010 r. Gryfickie Porozumienie
Samorz¹dowe przeprowadzi³o
ankietê wœród mieszkañców na-
szej gminy i powiatu. Celem an-
kiety by³o poznanie bol¹czek i za-
sadniczych problemów, jakie nur-
tuj¹ typowego przedstawiciela
naszej lokalnej spo³ecznoœci.

Zgodnie z treœci¹ ankiety, GPS
postanowi³o zainteresowaæ na-
szych mieszkañców sprawami lo-
kalnymi i zachêciæ ich do œwiado-
mego udzia³u w wyborach samo-
rz¹dowych.  Aby osi¹gn¹æ ten cel,
w trosce o przysz³oœæ naszej Ma³ej
Ojczyzny, skierowano do naszych
mieszkañców pytania o najwa¿-
niejsze sprawy dotycz¹ce lokal-
nych problemów.

Akcja mia³a na celu wzmocnie-
nie poczucia odpowiedzialnoœci za
nasze losy oraz pomoc w planowa-
niu kierunków rozwoju. Jako GPS
pragnêliœmy uzyskaæ informacje na
temat nurtuj¹cych problemów i po-
znaæ oczekiwania ludzi w sprawie
u³atwieñ, jakich oczekuj¹ od w³adz.
Ankieta mia³a wreszcie przekonaæ
Pañstwa, ¿e udzia³ w wyborach sa-
morz¹dowych ma sens, bowiem od
w³adz lokalnych g³ównie zale¿y,
które z nurtuj¹cych problemów zo-
stan¹ najszybciej rozwi¹zane.

Na podstawie uzyskanych od
Pañstwa uwag i wskazówek, GPS
chce odpowiedzieæ na kluczowe
pytania dotycz¹ce meritum lokal-
nych bol¹czek, co w konsekwencji
doprowadzi do poprawy jakoœci
¿ycia mieszkañców miasta, gminy i
powiatu.

W ankiecie wziê³o udzia³ blisko
500 osób, czyli jej wyniki mo¿na
uznaæ za miarodajne, a rzetelnoœæ
badania zbli¿ona jest do badañ an-
kietowych wykonywanych przez
profesjonalne firmy badaj¹ce opi-
niê publiczn¹.

Pierwsze wprowadzaj¹ce pyta-
nie dotyczy³o zamiaru wziêcia
udzia³u ankietowanych w najbli¿-
szych wyborach samorz¹dowych 21
listopada 2010 r. A¿ 62,5 % ankieto-
wanych powiedzia³o, ¿e weŸmie
udzia³ w wyborach; 12,5 % zdecy-
dowanie nie weŸmie, zaœ 25 % osób
by³o jeszcze niezdecydowanych.

To wymaga³o sporej pracy, ale jest materia³
do przemyœleñ

Jedno z kolejnych pytañ doty-
czy³o dokonania oceny (w skali
uczniowskiej od 1 do 5) jakoœci
¿ycia w naszej gminie i powiecie. I
tak:

Lokalny rynek pracy i  u³atwie-
nia dla inwalidów oraz ludzi star-
szych; ocenê niedostateczn¹ wysta-
wi³o (1) a¿ 55,5% mieszkañców, a
ocenê bardzo dobr¹ (5) nie posta-
wiono w ¿adnym z powy¿szych
dwóch przypadków.

Najwy¿ej oceniono poziom
opieki spo³ecznej i bezpieczeñstwo
publiczne - po 7,5 %  ocen bardzo
dobrych.

Je¿eli chodzi³o o ocenê wp³ywu
mieszkañców na sprawy lokalne i
decyzje w³adz samorz¹dowych, to a¿
28% ankietowanych uzna³o, ¿e nie
maj¹ ¿adnego wp³ywu. Ne znalaz³ siê
nikt, kto by potwierdzi³, i¿ jego
wp³yw na te decyzje jest znacz¹cy!

Niestety potwierdzi³y siê bardzo
wyraŸne g³osy w mediach i na ulicy
co do ogólnej oceny poczynañ na-
szych w³adz samorz¹dowych. Su-
chej nitki nie zostawi³o na w³adzach
67,5% ankietowanych. Nikt te¿ nie
oceni³ ich, ¿e pracuj¹ na poziomie
bardzo dobrym. Tylko 7,5% wysta-
wi³o w³adzom ocenê dobr¹.

Ca³a ankieta zawiera³a 10 pytañ
o ró¿nym stopniu rozbudowania. W
dzisiejszym podsumowaniu skupi-
³em siê jedynie na tych najprost-
szych i najbardziej dos³ownych, bez
uwzglêdnienia uwag i wniosków
w³asnych uczestników, które okaza-
³yby siê bardzo pouczaj¹c¹ lektur¹,
zw³aszcza dla naszych w³adz samo-
rz¹dowych. Na podsumowanie –
86,5% ankietowanych oceni³o, ¿e
dzia³ania w³adz nie spe³niaj¹ ich
oczekiwañ. Nie znalaz³a siê ¿adna
osoba, której by te dzia³ania odpo-
wiada³y!

Wnioski nasuwaj¹ siê same,
czas na zmiany droga w³adzo, kre-
dyt zaufania dla waszych poczynañ
ju¿ siê skoñczy³.

Grzegorz Burcza,
pe³nomocnik Stowarzyszenia GPS

Ps. Dog³êbna analiza wszyst-
kich pytañ ankiety, któr¹ nale¿a³oby
potraktowaæ jako drogowskaz dla
kolejnych ekip rz¹dz¹cych (oby
uczciwie i z przekonaniem wybra-
nych radnych),  uka¿e siê niebawem.

Rozpoznawaliœmy
problemy i nastroje
naszej spo³ecznoœci
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Pana Stanis³awa B³ysza
osobiœcie traktujê jako szcze-
góln¹ osobowoœæ wœród obec-
nych jeszcze radnych Gminy
Gryfice. Z jednej strony cz³o-
wiek to jakby uprzejmy, z dru-
giej jednak zbyt emocjonalnie
reaguj¹cy na konstruktywn¹
krytykê. Kwestia prezentowa-
nego przez niego rozumienia
zasad krzewienia idei samorz¹-

dowej w Gminie Gryfice, to te¿
zupe³nie inny temat.

Inspiruj¹cy mnie do napisania
tego listu wywiad z panem B³yszem
(przewodnicz¹cym Rady Miejskiej
w Gryficach), jaki na ³amach „Pa-
noramy Gryfickiej” z dnia 13 listo-
pada br. przedstawi³a Agnieszka
Borgula zaopatrzony zosta³
„skromnym” tytu³em „Dobra
Rada”. Lecz ja do tego tytu³u chêt-
nie dodam „i jeszcze lepszy jej prze-
wodnicz¹cy”, po czym nastêpuje
znak zapytania. Czy panu B³yszowi
nie jest znane powiedzenie, ¿e we
w³asnej sprawie nie ma siê prawa
g³osu? Czy nie jest oznak¹ jego nie-
skromnoœci jego twierdzenie, ¿e
„Radni rozs¹dnie i efektywni prze-
znaczali œrodki pieniê¿ne...”.

Czy pan B³ysz nie mo¿e poprze-
staæ tylko na przedstawieniu fak-
tów, a ich ocenê pozostawiæ czytel-
nikom - wyborcom?

Postawa pana B³ysza przywo-
dzi mi na pamiêæ powiedzenie:
„Inny to by siê pochwali³, a ja nie?!”

Jest powszechnie wiadomym,
¿e mieszkañcy gminy Gryfice pro-
testuj¹ przeciwko planowaniu wia-
traków; ¿e gryfickie w³adze do dnia
dzisiejszego nie przeprowadzi³y
niezbêdnych w tej mierze konsulta-
cji spo³ecznych; ¿e radni wrêcz
od¿egnuj¹ siê od spotkañ z prote-
stuj¹cymi, dlatego twierdzenie oso-
by, jak¹ jest przewodnicz¹cy Rady
Miejskiej w Gryficach pan B³ysz, ¿e
„Pomimo wielokrotnych spotkañ,
radni nie zdo³ali jednak przekonaæ
niewielkiej, ale za to g³oœnej grupy
osób, co do mo¿liwoœci budowy na
terenie gminy elektrowni wiatro-
wych...” gruntownie mija siê z
prawd¹! Mo¿na by rzec - jest k³am-
stwem. Z³o¿ona swego czasu przez
protestuj¹cych mieszkañców gmi-
ny petycja skierowana do radnych
za poœrednictwem ich szefa, czyli
przewodnicz¹cego B³ysza, zosta³a
ca³kowicie przez nich wszystkich
zignorowana; a dotyczy³a wprowa-
dzenia do porz¹dku obrad Rady
Miejskiej punktu dotycz¹cego dys-
kusji na temat w³aœnie planowania
wiatraków.

Zacytowanym nieprawdziwym
stwierdzeniem przewodnicz¹cy
B³ysz deprecjonuje tê czêœæ spo³e-
czeñstwa, która ma odwagê myœleæ
inaczej ni¿ on.

Warto przypomnieæ, ¿e pan
B³ysz po raz kolejny kandyduje do
Rady Miejskiej w Gryficach. Warto
te¿ przypomnieæ, ¿e ten¿e „mocno”
samorz¹dowy pan ma na swoim

Do Redakcji „Gazety Gryfickiej”
koncie i takie zachowanie, ¿e odma-
wia³ mieszkañcom Gryfic wgl¹du w
dokumenty, które s¹ jawne i dopiero
wskutek ich usilnych nalegañ udostêp-
ni³ im dokumenty do przejrzenia (iry-
tuj¹c siê przy tym bardzo). Warto te¿
przypomnieæ, ¿e radni nie zareagowali
nawet w sytuacji, gdy uœwiadomiono
im, ¿e burmistrz Szczygie³ zataja³
opracowany projekt zmiany studium,
który co do zasady ma jawny charakter.
Wreszcie warto przypomnieæ treœæ pi-
sma skierowanego przez „g³oœn¹ gru-
pê osób” w dniu 18 listopada ubieg³e-
go roku przewodnicz¹cemu Rady
Miejskiej w Gryficach, które za³¹czam
do tego pisma, a które nie spotka³o siê
z nale¿ytym odzewem ze strony prze-
wodnicz¹cego. Radni do dnia dzisiej-
szego nie wykazali zainteresowania
ruchem spo³eczeñstwa przeciwko
dra¿liwym dzia³aniom planistycznym,
a postawa wiêkszoœci cz³onków Komi-
sji Gospodarczej na jednym z jej posie-
dzeñ na pocz¹tku tego roku oznacza³a
wyraŸn¹ niechêæ do przyby³ych z w³a-
snej inicjatywy kilkorga „g³oœnych”.

Zatem ¿adne okolicznoœci nie uza-
sadniaj¹ twierdzenia, ¿e radni próbo-
wali przekonywaæ kogokolwiek do
mo¿liwoœci budowania elektrowni
wiatrowych, tym bardziej, ¿e rol¹ rad-
nych nie jest przekonywaæ ludzi, tylko
s³uchaæ ich argumentów.

Pycha pomieszana z niekompe-
tencj¹ zdecydowanej wiêkszoœci obec-
nych radnych to oczywisty szlaban dla
demokracji w mojej gminie - demokra-
cji rozumianej jako ustrój, którego
podstawowym za³o¿eniem jest dysku-
sja!

Wyssana z palca treœæ, jak¹ za po-
œrednictwem „Panoramy Gryfickiej”
przekaza³ gryficzanom przewodnicz¹-
cy B³ysz musi ¿enowaæ.

W zwi¹zku z powy¿szym rodz¹ siê
nastêpuj¹ce pytania:

Sk¹d przewodnicz¹cy B³ysz czer-
pie nadchnienie do wypowiedzi ta-
kich, jak wy¿ej zacytowana? Jak¹
„prawdê” on prezentuje? Jakim warto-
œciom ho³duje ten cz³owiek?

Twierdzeniem, ¿e przeciwnicy bu-
dowy wiatraków to niewielka grupa
osób, przewodnicz¹cy B³ysz obra¿a
chocia¿by tych mieszkañców Gminy
Gryfice, którzy poprzestaj¹c na z³o¿e-
niu w³adzom gminy swoich protestów
pozostaj¹ w zaufaniu, ¿e w³adze te z
faktu ich z³o¿enia wyci¹gn¹ stosowne
wnioski.

Tymczasem okazuje siê, ¿e: po
pierwsze - z³o¿one protesty dla prze-
wodnicz¹cego B³ysza (oraz dla pozo-
sta³ych radnych) nic nie znacz¹, a po
drugie - dobrze przygotowanych mery-
torycznie mieszkañców gminy, pos³u-
guj¹cych siê mocnymi argumentami
najlepiej jest nazwaæ kimœ w rodzaju
krzykaczy i to chyba tylko po to, ¿eby
mieszkañców gminy miêdzy sob¹ po-
ró¿niæ. Na tym wiêc polega krzewienie
idei samorz¹dnoœci w gminie?

Okreœlaj¹c aktywnie protestuj¹-
cych jako niewielk¹, ale za to g³oœn¹
grupê osób przewodnicz¹cy B³ysz siê-
ga poziomu tego z gryfickich notabli,

który na falach gryfickiego eteru na-
zwa³ ludzi wykazuj¹cych siê niezwy-
kle obywatelsk¹ postaw¹, czyli ludzi
œwiadomych swych praw i jednocze-
œnie upominaj¹cych siê o przestrzeñ do
¿ycia w swojej gminie „krzykaczami”.

Przywo³ana wy¿ej wypowiedŸ
przewodnicz¹cego B³ysza jest probie-
rzem demokracji serwowanej spo³e-
czeñstwu przez obecne miejsko -
gminne ko³a rz¹dz¹ce (bo one wiedz¹
najlepiej, co spo³eczeñstwu trzeba!?).
A czy gryfickie, jak mi ju¿ wiadomo,
mocno komercyjne (katolickie!) radio,
poprzez grzech zaniedbania, tzn. nie
wykazuj¹c w³asnej inicjatywy do rze-
telnego przedstawienia sytuacji w
gminie w temacie, którym spo³eczeñ-
stwo ¿yje od ponad roku oraz odma-
wiaj¹c spo³eczeñstwu prawa do swo-
bodnej wypowiedzi na ten temat, nie
przyczynia siê w sposób poœredni do
utrwalania istniej¹cego w gminie sta-
nu rzeczy - chorego stanu rzeczy?

W moim przekonaniu to, co dzieje
siê w naszej gryfickiej gminie przecho-
dzi ludzkie pojêcie.

We wspomnianym wywiadzie k³a-
dzie przewodnicz¹cy B³ysz akcent na
to, ¿e w 90% uchwa³y podejmowane
by³y jednomyœlnie. Mnie akurat to za-
trwa¿a. A Ciebie Droga Redakcjo?

Twierdzenie pana przewodnicz¹-
cego o wzorowej wspó³pracy z burmi-
strzem Szczyg³em jestem w stanie zro-
zumieæ, z tym wszak¿e zastrze¿eniem,
¿e ten¿e burmistrz ideê samorz¹dnoœci
krzewi w gminie tak samo „pilnie”, jak
i gryficcy radni z przewodnicz¹cym
B³yszem na czele.

W poprzednim numerze „Gazety
Gryfickiej” ukaza³a siê informacja, ¿e
powsta³o „Gryfickie Towarzystwo
Ekologiczne”, któremu „pob³ogos³a-
wi³” burmistrz Szczygie³ twierdz¹c, ¿e
nale¿y troszczyæ siê o zrównowa¿ony
rozwój. A jak to siê ma do wiatrako-
wych wyczynów burmistrza Szczyg³a?
Jak to siê ma do jego zapêdów, ¿eby
wiele miejscowoœci naszej gminy osa-
czyæ parkami elektrowni wiatrowych,
które on „planuje” jeszcze przed prze-
prowadzeniem badañ nad œrodowisko-
wymi uwarunkowaniami? To jest dba-
nie o zrównowa¿ony rozwój, czy pro-
mowanie „rozwoju” nieprzewidywal-
nego?

Czy wiêc nowopowsta³e stowarzy-
szenie nie jest tworem powsta³ym dla
sprzyjania burmistrzowi w jego wia-
trakowych zapêdach, tym bardziej, ¿e
w tym stowarzyszeniu s¹ nauczyciele
szkó³ mu podleg³ych, a wiceprezesem
zarz¹du jest ¿ona burmistrza Joanna
Urbañska - Szczygie³?

„Gazeta Gryficka” pisa³a ju¿ na te-
mat tego, jak burmistrz Szczygie³ bez-
krytycznie podchodzi do prognozy od-
dzia³ywania na œrodowisko sporz¹-
dzonej - jak przypuszczam - na zlece-
nie inwestora.

Parcie na wiatraki potwierdza, ¿e
ani burmistrz Szczygie³, ani przewod-
nicz¹cy B³ysz nie zwa¿aj¹ chocia¿by
na to, ¿e zniszczone zostan¹ agrotury-
styczne walory naszej gminy (patrz:
pouczaj¹cy przypadek pana Bobkiewi-

cza - „Panorama Gryficka” z 13 li-
stopada 2010 roku) i to wbrew obo-
wi¹zuj¹cej strategii rozwoju gminy.

Przywo³ana wy¿ej wypowiedŸ
przewodnicz¹cego B³ysza sugeru-
je, ¿e on - podobnie jak burmistrz
Szczygie³ - reprezentuje ten poziom
œwiadomoœci, ¿e parki elektrowni
wiatrowych przyci¹gaj¹ turystów,
jak równie¿ potwierdza, ¿e to, co
ludzie myœl¹ na ten dra¿liwy temat,
on po prostu ma w nosie.

Burmistrz - ekolog Szczygie³
zdaje siê byæ cz³owiekiem, który
nawet przelot ptaków dopasuje do
wiatraków (byæ mo¿e predystynuje
go do tego posiadane przez niego
nazwisko), a przewodnicz¹cy
B³ysz tym, który zapewne mu w tym
pomo¿e.

Czy nowopowsta³e stowarzy-
szenie pomo¿e burmistrzowi
Szczygie³ w „uszczêœliwianiu”
swoich wspó³mieszkañców „ko-
niami trojañskimi” w postaci mon-
strualnej wielkoœci wiatraków?

O ile moje domys³y, odnoœnie
wymienionego wy¿ej stowarzysze-
nia, s¹ s³uszne, to jego cz³onków
odsy³am do lektury dwóch cennych
artyku³ów na temat energetyki wia-
trowej, jakie na ³amach dwóch
ostatnich numerów „Panoramy
Gryfickiej” opublikowa³ pan An-
drzej Goryñ (kandydat „Najwy¿-
szego Czasu” do Rady Powiatu).

Ps.
Szanowna Redakcjo,
1. Czy dziennikarzy nie obo-

wi¹zuje jakaœ etyka? Przecie¿ to, co
czasami prezentuje w „Panoramie
Gryfickiej” redaktor Schmidt jest -
moim zdaniem - poni¿ej dzienni-
karskiego poziomu. Bo czy gazeta
powinna byæ wyk³adnikiem emocji
dziennikarza, jego wyraŸnych sym-
patii i antypatii? Gloryfikowanie
„jednego” oraz ganienie „drugie-
go” i to ponad niezbêdn¹ miarê i
czasami przy u¿yciu s³ów lub zwro-
tów, które granicz¹ z brakiem przy-
woitoœci musi zniesmaczaæ (nawet
w Stassburgu).

Czy gazeta nie powinna przede
wszystkim przedstawiaæ fakty, a
ocenê pozostawiaæ czytelnikom?

Jak¹ potrzeb¹ podyktowane
jest nieograniczone schlebianie
przez redaktora Schmidta burmi-
strzowi Szczyg³owi, którego posta-
wa jako samorz¹dowca pozostawia
chyba wiele do ¿yczenia?

2. Ponoæ cz³owiek uczy siê a¿
do samej œmierci. Tylko nie mam
pewnoœci czy prawid³owoœæ ta do-
tyczy przewodnicz¹cego B³ysza i
burmistrza Szczyg³a.

3. Jedynie œwiadomoœæ tego, ¿e
wœród nas musz¹ trafiaæ siê bliŸni
inteligentni inaczej, u³atwia mi
prze¿ycie ka¿dego kolejnego dnia
w mojej gminie.

Pozdrawiam.
Czytelnik.

Dane autora do wiadomoœci
Redakcji.
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Gryficcy policjanci wspólnie z
funkcjonariuszami Spo³ecznej
Stra¿y Rybackiej zatrzymali
dwóch mê¿czyzn, którzy k³usowa-
li na rzece Lubieszewce. Mê¿czyŸ-
ni trafili do policyjnego aresztu, a
ich sprzêt s³u¿¹cy do k³usowania
zabezpieczono.

Podczas patrolu funkcjonariu-
sze Spo³ecznej Stra¿y Rybackiej,
zauwa¿yli na rzece Lubieszewce
dwóch mê¿czyzn, którzy przy po-
mocy oœcienia próbuj¹ przebiæ rybê

K³usowali na rzece, skoñczyli w areszcie
znajduj¹c¹ siê na tarlisku. Nastêp-
nie mê¿czyŸni uderzali oœcieniem w
lustro wody, aby zabiæ p³ywaj¹ce w
niej trocie. Na miejsce niezw³ocz-
nie przyjechali powiadomieni o tym
fakcie policjanci. Na widok poli-
cjantów i stra¿ników mê¿czyŸni
rzucili siê do ucieczki. Po krótkim
poœcigu dwóch uciekinierów zosta-
³o zatrzymanych. Okazali siê nimi
mieszkañcy pobliskich miejscowo-
œci 34-letni Sebastian B. oraz 26-
letni Dawid K. Obaj trafili do poli-
cyjnego aresztu.

Moja znajoma, prowa-
dz¹ca dzia³alnoœæ gospo-
darcz¹ w Gryficach obok
s¹du opowiedzia³a mi ostat-
nio nastêpuj¹c¹ historiê.

We wtorek ubieg³ego ty-
godnia dostrzeg³a przez okno
swego lokalu, ¿e z ty³u jej
budynku, za jej w³asnym
(wybrukowanym) parkin-

giem i bezpoœrednio przylegaj¹cym
do jej budynku, samochód Zak³adu
Gospodarki Komunalnej w Gryfi-
cach zsypuje grubsze kruszywo,
celem wyrównania istniej¹cych tam
od lat du¿ych nierównoœci w nie-
utwardzonym gruncie stanowi¹cym
w³asnoœæ Gminy Gryfice, a pe³ni¹-
cym funkcjê wewnêtrznej drogi.
Pojê³a to jako akt przedwyborczej
aktywnoœci ludzi skupionych wokó³
burmistrza Andrzeja Szczyg³a. Ko-
rzystaj¹c wiêc z okazji podesz³a do
dwóch pracuj¹cych tam mê¿czyzn,
prosz¹c o usuniêcie z tego gminne-
go gruntu dwóch krawê¿ników,
które w egoistycznym zamiarze
ustawi³ tam w³aœciciel jednego z
s¹siaduj¹cych budynków u¿ytko-
wych. Krawê¿niki te s¹ tam jedynie
zawad¹ stwarzaj¹c¹ niebezpie-
czeñstwo dla przechodniów, jak i
dla poruszaj¹cych siê tam samo-
chodów. Nieopodal tych krawê¿ni-
ków ustawiona jest na betonowej
podstawie ruchoma reklama
umieszczona tam przez w³aœciciela
jednego z s¹siaduj¹cych budynków
u¿ytkowych.

Moja znajoma twierdzi³a, ¿e w
sprawie tej reklamy ustawionej na
gruncie gminnym, zmieniaj¹cej co
jakiœ czas miejsce swego posado-
wienia (ale wci¹¿ na gruncie pe³ni¹-
cym funkcjê drogi wewnêtrznej)
napisa³a oko³o rok temu pismo do
burmistrza o uporz¹dkowanie spra-
wy zwi¹zanej z t¹ reklam¹. Jak do
tego w koñcu podszed³ burmistrz
nie jest jej wiadomo, a fakt, ¿e rekla-
ma na gruncie gminnym wci¹¿ sobie
stoi sugeruje, ¿e sprawa najprawdo-

Szanowna Redakcjo „Gazety Gryfickiej”
podobniej zosta³a pozostawiona
sama sobie. Pomijaj¹c fakt, ¿e re-
klama stoi na drodze, to intryguj¹ce
jest to, czy burmistrz ustali³ jej w³a-
œcicielowi op³atê za korzystanie z
gminnego gruntu.

Moja znajoma twierdzi³a, ¿e w
sprawie krawê¿ników kilkakrotnie
zwraca³a siê do stra¿ników Stra¿y
Miejskiej i to w ró¿nym czasie, lecz
bezskutecznie.

W dniu nastêpnym, czyli w œrodê
ubieg³ego tygodnia, gdy wchodzi³a
do swego budynku, przy samych
jego drzwiach zatrzyma³ siê nagle

samochód ze Stanis³awem B³yszem
(pracownikiem ZGK w Gryficach i
jednoczeœnie przewodnicz¹cym
Rady Miejskiej w Gryficach), który
z nieukrywan¹ satysfakcj¹ poinfor-
mowa³ j¹, ¿e w³aœnie robi jej (w sen-
sie: dla niej) parking. S³owa te j¹
nieco zdziwi³y, bo przecie¿ parking
zrobi³a sobie sama i to ju¿ wiele lat
temu. Kiedy moja znajoma powie-
dzia³a, ¿e tê drogê utwardza siê za-
pewne w zwi¹zku z kampani¹ wy-
borcz¹, pan B³ysz niemal siê obrazi³
mówi¹c coœ w rodzaju „A pani to siê
zawsze czegoœ doszu...”. A przecie¿
moja znajoma wie, co mówi. Prze-
cie¿ ju¿ wczeœniej zabiega³a o zain-
teresowanie siê przez w³adze wystê-
puj¹cymi na tamtym terenie proble-
mami. Jako osoba wykszta³cona nie
mo¿e przecie¿ bezkrytycznie s³u-
chaæ takich dyrdyma³ów, jakie wy-
g³asza³ pracownik B³ysz. Korzysta-
j¹c jednak z okazji poprosi³a pra-
cownika ZGK w Gryficach, tego¿

w³aœnie Stanis³awa B³ysza, ¿eby
spowodowa³ usuniêcie stwarzaj¹-
cych niebezpieczeñstwo krawê¿ni-
ków i reklamy.

Znajoma twierdzi, ¿e je¿eli
przed wyborami nie zabior¹ tych
krwê¿oli, to nie zrobi¹ tego ju¿ ni-
gdy, chyba ¿e przyjdzie nowa sen-
sowniejsza w³adza, a w Zak³adzie
Gospodarki Komunalnej w Gryfi-
cach zaczn¹ siê interesowaæ tym
wszystkim, czym powinni.

W odniesieniu do pana B³ysza
wyrazi³a zdziwienie, ¿e to niepraw-
dopodobne, ¿eby on jako osoba
wysoko postawiona w gryfickim
samorz¹dzie gminnym, ale przede
wszystkim jako pracownik ZGK,
nie wiedzia³, gdzie przebiega grani-
ca miêdzy gruntem gminnym, a pry-
watnym, w sytuacji wykonywania
okreœlonych robót. Ca³y grunt
wokó³ trafostacji (od wybrukowa-
nego parkingu a¿ niemal pod sam
budynek z napisem „Ksero” - jest
w³asnoœci¹ gminy Gryfice).

Do dnia 16 listopada br. nikt
krawê¿ników nie usun¹³, a reklama
jak sta³a na drodze, tak stoi, co po-
twierdzaj¹ za³¹czone fotografie.

Nie rozumiem dlaczego pracow-

nik B³ysz zachowa³ siê wobec mojej
znajomej tak, jakby rozmawia³ w
dzieckiem.

Odrêbnym tematem pozostaje
to, czy nie by³oby sensowniej i jed-
noczeœnie gospodarniej, drogê
gminn¹ od razu utwardziæ materia-
³em typu „polbruk” lub mu podob-
nym. Przecie¿ dobrze wiemy, ¿e u
Polaka tymczasowe zwykle trwa
wiecznie, a opisany grunt s¹siaduje
przecie¿ z wa¿nym urzêdem, czyli z
budynkiem S¹du Rejonowego w
Gryficach. £adniej by by³o, gdyby
teren w pobli¿u S¹du zosta³ przez
Zak³ad Gospodarki Komunalnej w
Gryficach zadbany. Ponoæ obowi¹-
zuj¹cy w czasie, gdy ludzie budowa-
li swe budynki ko³o S¹du Rejono-
wego w Gryficach, plan realizacyj-
ny, przewidywa³ w tamtych okoli-
cach ³adny deptak z mo¿liwoœci¹
dojazdu wy³¹cznie w³aœcicieli do
tamtejszych posesji. Wiêc chyba
¿eby ten plan siê wreszcie wype³ni³,
to sypnêli w ka³u¿e piachem i kamie-
niami.

Czytelnik (dane autora do wia-
domoœci Redakcji).
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Policjanci zabezpieczyli rów-
nie¿ sieci rybackie i oœcieñ. Zgodnie
z Ustaw¹ o rybactwie œródl¹dowym
grozi im kara do 2 lat pozbawienia
wolnoœci.

Policjanci przypominaj¹, ¿e po-
³ów ryb bez stosownego zezwolenia
karany jest mandatem karnym w
wysokoœci 200 z³otych, natomiast
k³usowanie za pomoc¹ sieci jest
przestêpstwem, za co grozi kara do
2 lat pozbawienia wolnoœci.

M³. asp. Edyta Klepczyñska,
Oficer Prasowy KPP Gryfice.
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M³odzie¿ z ZSP im. Czes³awa
Mi³osza w Gryficach powodowana
ostatnimi tragicznymi wypadkami
w naszym mieœcie (zabójstwo m³o-
dej kobiety i jej dziecka dokonane
przez brata ofiary oraz bójka z u¿y-
ciem no¿a powoduj¹ca ciê¿kie
uszkodzenia cia³a itd.) postanowi³a
zorganizowaæ marsz Przeciw Prze-

Marsz przeciw
przemocy

mocy. Za aprobat¹ i przy udziale
dyrektora Stanis³awa Stolza i grona
pedagogicznego, przesz³a ulicami
naszego miasta. Do protestu przy³¹-
czy³y siê inne, ponadgimnazjalne
szko³y.

Marsz zosta³ zorganizowany 9
listopada i odby³ siê mimo z³ej po-
gody.                                           M

Pierwszy raz seniorzy Lubiesze-
wa obchodzili uroczyœcie ten œwiêty
dla nich dzieñ. Okazj¹ ku temu by³o
otwarcie altanki zakupionej za pie-
ni¹dze z funduszu so³eckiego. So³-
tys Iwona D³ubak pomyœla³a o du-
¿ym i smacznym torcie dla swoich
seniorów. Pani Alicja Wiznerowicz
o ¿yczeniach i kwiatach dla najstar-
szych mieszkañców Lubieszewa. W
swoim krótkim wyst¹pieniu bur-
mistrz Gryfic Andrzej Szczygie³

Dzieñ Seniora
w Lubieszewie

uœwiadomi³ zebranym, ¿e w³aœciwie
osadnictwo powojenne na terenie
gminy Gryfice rozpoczê³o siê od tej
miejscowoœci. Burmistrz mo¿e tak
mówiæ, choæ ja twierdzê, ¿e zaczê³o
siê od Rubokart.

Spotkanie w Lubieszewie umila³
zespó³ folklorystyczny „Przepió-
reczki”. By³o mi³o, sympatycznie,
dobre ciasto i sa³atki oraz inne pysz-
noœci przygotowane przez panie z
Lubieszewa.                                M

W Miejskiej Bibliotece Publicz-
nej w Gryficach w Oddziale dla
Dzieci w dniu 9 listopada odby³a siê
ciekawa lekcja biblioteczna, w któ-
rej uczestniczyli uczniowie kl. I B i
Kl. I D ze SP nr 3 w Gryficach.
Wychowawczynie p. Barbara Len-
towczyk i p. El¿bieta Rospondek
przysz³y z pierwszakami, aby przy-
gotowaæ dzieci do uroczystego pa-
sowania na czytelnika naszej biblio-
teki.   A. Burda zapozna³a pierwszo-
klasistów z regulaminem Oddzia³u,
omówi³a zasady zachowania w bi-
bliotece, przedstawi³a  rolê czasopi-
sma dla dzieci oraz  drogê ksi¹¿ki od
powstania do momentu wypo¿ycze-
nia. Ca³oœæ by³a przeplatana nauk¹
wierszyka i piosenki, któr¹ wspólnie
œpiewano zwiedzaj¹c pomieszcze-
nia biblioteczne oraz k¹cik z bajka-
mi. Wkrótce odbêdzie siê kolejne
spotkanie na,  którym dzieci wst¹pi¹
w szeregi czytelników biblioteki. A.
Burda

CA£A POLSKA
CZYTA DZIECIOM

Uroki jesieni
Jesieñ, jedna z podstawowych

pór roku w przyrodzie, by³a okazj¹

do spotkania czytelniczego w Miej-
skiej Bibliotece Publicznej w Gryfi-
cach w Oddziale dla Dzieci w dniu
10 listopada br.

O walorach jesieni rozprawiali
uczniowie klasy drugiej B i D z SP
nr 3 w Gryficach i ich panie Olga
Lech, Krystyna Jakubowska i Ma-
rzena Klimaszewska. Bibliotekarka
A. Burda przygotowa³a scenariusz
spotkania w oparciu o ksi¹¿kê „Od
lata do lata w towarzystwie Skrzata”
Ewy Stadtmuller, a na podstawie
„Wyliczanek , rymowanek , zgady-
wanek Kubusia Puchatka” nauczy³a
„Piosenki spod parasola”.

Dzieci rozwi¹zywa³y zagadki,
pozna³y nowe terminy np. JESIEÑ
¯YCIA, WARSZAWSKA JESIEÑ,
S£OTA itp. Du¿o radoœci sprawi³y
konkursy polegaj¹ce na rozpozna-
waniu z zas³oniêtymi oczami, po
kszta³cie, zapachu i smaku darów z
sadu i ogrodu oraz uk³adanie puzzli
z jesiennym pejza¿em. Grupowe
wykonanie Pani jesieni by³o nie byle
jakim wyczynem. Trzeba by³o wy-
kazaæ siê szybkim liczeniem, aby
rozwi¹zaæ wierszyk – zabawê „Kto
powie?”. W ramach OK „Ca³a  Pol-
ska czyta dzieciom” wys³uchano
tekstu „Jak wiewiórka Ruda Skórka
zgubi³a spi¿arniê.” Spotkanie za-
koñczono poczêstowaniem  obec-
nych chlebkiem z miodem. A. Burda

Spotkania czytelnicze

Wkrótce zostan¹
czytelnikami...
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Wyniki i tabele

IV liga
15 kolejka: Hutnik Szczecin – Lech
Czaplinek 1:0; Gryf Kamieñ Pomorski
– Victoria Przec³aw 3:1; Drawa Draw-
sko Pomorskie – Kluczevia Stargard
4:2; Astra Ustronie Morskie – Odra
Chojna 1:1; Piast Chociwel – Darzbór
Szczecinek 0:2; Ina Goleniów – Vineta
Wolin 1:0; Leœnik Rossa Manowo –
Wybrze¿e Rewalskie Rewal 1:1; Ba³tyk
Koszalin – Sarmata Dobra 4:2.
1. Ba³tyk Koszalin 32 41:22
2. Gryf Kamieñ Pom. 32 43:24
3. Drawa Drawsko Pom. 31 42:19
4. Leœnik Rossa Manowo   27 29:19
5. Ina Goleniów 27 32:22
6. Astra Ustronie Morskie  26 36:33
7. Sarmata Dobra 22 23:24
8. Hutnik Szczecin 22 30:29
9. Vineta Wolin 21 23:20
10. Odra Chojna 18 22:34
11. Lech Czaplinek 18 27:29
12. Kluczevia Stargard 17 23:30
13. Victoria Przec³aw 15 19:28
14. Darzbór Szczecinek 13 29:42
15. Piast Chociwel   9 16:30
16. Wybrze¿e Rewalskie     414:44

V liga
Ostatnia, 15 kolejka rundy jesien-

nej: Sokó³ Pyrzyce - Œwit Szczecin 0:6;
Osadnik Myœlibórz - Pomorzanin No-
wogard 0:3; Stali Lipiany - Stal Szcze-
cin 1:3; Arkonia Szczecin - Masovia
Maszewo 0:3; Zorza Dobrzany - K³os
Pe³czyce 2:1; Sparta Gryfice - Polonia
P³oty 2:3; Pogoñ II Szczecin - Unia Do-
lice 8:0; Orze³ Trzciñsko-Zdrój - Sêp
Brzesko 3:3.
1. Pogoñ II Szczecin           39 70:9
2. Stal Szczecin           34 54:22
3. Polonia P³oty           31 38:23
4. Œwit Szczecin           29 39:19
5. Zorza Dobrzany           28 31:20
6. K³os Pe³czyce           24 26:13
7. Masovia Maszewo           23 33:34
8. Arkonia Szczecin           22 27:29
9. Sêp Brzesko           18 24:31
10. Stal Lipiany           18 32:34
11. Sokó³ Pyrzyce           17 13:31
12. Unia Dolice           16 27:34
13. Pomorzanin Now.            13 16:33
14. Orze³ Trzciñsko-Zd.        10 19:54
15. Sparta Gryfice             9 22:55
16. Osadnik Myœlibórz            7 14:44

Klasa Okrêgowa
15 kolejka: Wicher Brojce – Rega II
Trzebiatów 3:1; GOK Ehrle Dobra
Szcz. - Korona Stuchowo 0:1; Orze³
£o¿nica – Jeziorak Szczecin 0:3; Ina
Iñsko – B³êkitni II Stargard 3:1; Sparta
Wêgorzyno – Chemik II Police 3:2;
Promieñ Mosty – GKS Mierzyn 3:0;
Œwiatowid £obez – D¹brovia Stara D¹-
browa 8:0; Flota II Œwinoujœcie – Kasta
Szczecin 2:1.
1. Jeziorak Szczecin 33 41:13
2. Œwiatowid £obez 33 40:20
3. B³êkitni II Stargard 32 43:24
4. GOK Dobra Szcz. 29 35:17
5. Ina Iñsko 25 34:21
6. Chemik II Police 23 27:21
7. Wicher Brojce 21 37:36
8. Rega II Trzebiatów 20 27:27
9. Promieñ Mosty 20 25:29
10. Sparta Wêgorzyno 20 27:30
11. Flota II Œwinoujœcie 18 22:37
12. Orze³ £o¿nica 17 21:33
13. Kasta Szczecin 16 26:26
14. GKS Mierzyn 15 17:28
15. Korona Stuchowo 12 15:35
16. D¹brovia St. D¹browa    4   8:48

 Nie by³o niespodzianki w Trzy-
g³owie 11 listopada br. podczas
meczu Trampkarzy grupy II Szkó³ki
Pi³karskiej „Diego” ze „Spart¹”
Gryfice. Pi³karze Szkó³ki trenowa-
ni przez Wies³awa Pietrzaka nie
zwalniaj¹c tempa pokonali po raz
trzeci w derbach Gryfic Spartê 3:2,
po 3 bramkach bohatera spotkania
Oktawiana Jaworskiego i nadal
prowadz¹ w rozgrywkach.

 Mecz zacz¹³ siê od ataków m³o-
dych adeptów sztuki pi³karskiej z
DIEGO, którzy po 15 minutach po-
winni prowadziæ 4:0, ale na poste-
runku dobrze spisywa³ siê bramkarz
Sparty i nasi zawodnicy mieli Ÿle
ustawione celowniki. Pod koniec
pierwszej po³owy posypa³y siê
bramki, dwie z nich strzeli³ Okta-
wian Jaworski dla Diegowców, a dla
Sparty z rzutu wolnego Kujawski i
na przerwê DIEGO schodzi³o wy-
grywaj¹c 2:1

 Druga po³owa zaczê³a siê od
ataków Sparty, którzy nie maj¹c nic
do stracenia, zaatakowali ca³ym ze-

Szkó³ka Pi³karska „Diego”
ogra³a „Spartê” Gryfice

spo³em i zaskoczyli ch³opców ze
Szkó³ki, tak, ¿e ci nie mogli skon-
struowaæ ¿adnej akcji. Zawodnicy
gryfickiej Sparty strzelili wyrównu-
j¹c¹ bramkê i byli zespo³em lep-
szym w tej czêœci meczu. Dopiero
po wskazówkach trenera Pietrzaka
zawodnicy zaczêli przejmowaæ ini-
cjatywê na boisku, pokazuj¹c
wszystkim zebranym, ¿e s¹ zespo-
³em, który nie przypadkowo prze-
wodzi w rozgrywkach i jest niepo-
konany od ponad roku.

 Bohaterem meczu zosta³ Okta-
wian Jaworski strzelaj¹c swoj¹ trze-
ci¹ bramkê. Pod koniec meczu sytu-
acje sam na sam z bramkarzem mieli
Folwarski, Jaworski, Barczak i
Smurzyñski.

Podsumowuj¹c mecz mo¿na po-
wiedzieæ krótko, ¿e by³ to najs³ab-
szy mecz w wykonaniu zawodników
Szkó³ki Pi³karskiej „Diego”, jeœli
chodzi o skutecznoœæ i nad tym ele-
mentem trzeba popracowaæ, bo
¿eby wygrywaæ, trzeba wykorzysty-
waæ sytuacje sam na sam z bramka-
rzem. Mecze derbowe rz¹dz¹ siê

swoimi prawami, nie zawsze lepszy
wygrywa, ale mimo s³abszego dnia
i s³abszej gry wygra³ zespó³, który
posiada w swoim sk³adzie zawodni-
ków, którzy indywidualnie maj¹
umiejêtnoœci, aby samemu przechy-
liæ szalê zwyciêstwa.

Sk³ad „DIEGO” Gryfice:  Mate-
usz Józefowicz, Damian Kraus,
Mateusz Sadowski, Mateusz
Ulbrich, Patryk Gierczak, Miko-
³aj Folwarski, Damian Kêmpiñ-
ski, Krzysztof Andrzejewski, Pa-
tryk Barczak, Oskar Gierczak,
Jakub Trzeœniak, Daniel Kacz-
marski, Krystian Wiœniewski,
Przemys³aw Smurzyñski, Okta-
wian Jaworski.

Szkó³ka Pi³karska „Diego” dzia-
³aj¹ca przy Stowarzyszeniu Inicja-
tyw Spo³ecznych „Uœmiech” dziê-
kujê za pomoc i wsparcie firmom:
ABK, SUPERTRANS, PROFIL,
Urzêdowi Miasta Gryfice, pañstwu
Sadowskim, Leœniakom, Kona-
rzewskim.

Ze sportowym pozdrowieniem
Wies³aw Pietrzak

Uczniowie Specjalnego
Oœrodka Szkolno-Wychowaw-
czego z Waniorowa wziêli udzia³
13.10.2010 r. w Mistrzostwach
Województwa Zachodniopomor-
skiego w Jesiennych Biegach
Prze³ajowych w DŸwirzynie przy
Oœrodku Kolonijnym „REJS”.

Organizatorem zawodów by³
Polski Komitet Paraolimpijski w
Warszawie, KMKL Sztorm Ko³o-
brzeg oraz Miejski Oœrodek Sportu
i Rekreacji. W zawodach uczestni-
czy³a m³odzie¿ szkó³ specjalnych z
województwa zachodniopomor-
skiego, bez ¿adnych ograniczeñ ilo-
œciowych. W trzech, spoœród sze-
œciu rozegranych biegów, na miej-
scach medalowych stanêli ucznio-
wie z Waniorowa:

1. Kamila Pajewska zdoby³a
z³oty medal w kategorii dzieci w
wieku 13 lat i m³odsze (1997 i  m³.)
dziewczêta 800 m.

Mistrzostwa Województwa Szkó³ Specjalnych w Jesiennych Biegach
Prze³ajowych  w DŸwirzynie

Uczniowie z Waniorowa
stawali na podium

2. Eryk Wróbel zdoby³ srebrny
medal w kategorii dzieci w wieku 14
- 16 lat (1996 - 94), ch³opcy 1500 m.

3. Katarzyna Jaworska zdoby³a
srebrny medal w kategorii dzieci w
wieku 14 - 16 lat (1996 - 94) 800 m.

4. Mateusz Gad¿a³a zdoby³ br¹-
zowy medal w kategorii dzieci w
wieku 14 - 16 lat (1996 - 94), ch³op-
cy 1500 m.

Dobrze zaprezentowali siê rów-
nie¿ Piotr Witkowski, który zaj¹³
szóste miejsce (ch³opcy 13 lat i
m³odsi, 800 m), Dominik Witkow-
ski, miejsce siódme (ch³opcy 14 - 16
lat, 1500 m) oraz Dominik Tyloch,
który zaj¹³ dziesi¹te miejsce (ch³op-
cy 13 lat i m³odsi, 800 m).

Na zawodach panowa³a mi³a i
przyjacielska atmosfera, najlepsi
zawodnicy otrzymali pami¹tkowe
dyplomy i medale. Wszyscy wrócili
do domu zmêczeni, ale bardzo zado-
woleni. ̄ yczymy uczniom dalszych
sukcesów.

Daniel Malitowski, Urszula
Kotecka nauczyciele w-f  SOSW w

Waniorowie.
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Twój g³os te¿ jest wa¿ny weŸ
udzia³ w wyborach 21 listopada


